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Bet rūgtums palika...
B ija kādreiz tāda anekdote: mājās pazudušas sudraba karotī-

tes. Un vainots tiek kāds ciemiņš šajā ģimenē. Tad karotītes 
atradušās, bet ciemiņam durvis palika slēgtas, jo, raugi, karo-

tītes ta’ atradās, bet rūgtums, vienalga, palika. Tieši šī anekdote nāk 
prātā, raugoties uz publiskajām diskusijām gan medijos, gan domes 
vadības oficiālajos paziņojumos, gan sociālajos tīklos par nule kā 
notikušajiem Ventspils Pilsētas svētkiem.

Pazudusī un atkal atrastā elektrība, Vaikule, kura, izrādās, nezina 
dziesmu vārdus, Rezņiks, kurš ir gaumes lieta, bet hītu viņam nav, 
repertuārs, kas bijis sliktākais, kas vispār redzēts mūsu piejūras pilsē-
tā. Par to, protams, dažiem galvas ripos (nāksies atvadīties no amata). 
Un visam pāri – glābējs salūts, kas šo rūgtumu, iespējams, ir mazinā-
jis. Tieši šīs atklāsmes nākušas nevis no kāda nebūt ierindas “soctīklo-
tāja” ierasti skarbajiem, nīgrajiem, hipsterīgajiem vai vienkārši nicīga-
jiem komentāriem, bet gan no paša Ventspils domes priekšsēža Aivara 
Lemberga mutes.

Par gaumi, kā zināms, nestrīdas. Vienam patīk māte, citam meita, 
bet vēl trešajam – kleita. Par to, vai Borisam Rezņikam ir vai nav “hītu”, 
var strīdēties. Par to, vai repertuārs izvēlēts labi vai slikti, arī var būt 
diskusijas. Savukārt tas, ka Laima Vaikule nezina savu dziesmu vārdus 
– to nu gan neviens nekādi nevarēja paredzēt. Pat elektrības pārtrau-
kumi brīvdabas koncertā vējainā laikā (un tāds jau pie mums, Ventspilī, 
ir teju vai vienmēr) ir lieta, kas nav prognozējama, un tādi “kāzusi” 
notiek pat Madonnas koncertos. Līdz ar to mēra kunga paziņojums ir 
nekas vairāk kā rezonēšana par jau notikušu faktu. Tā teikt, man nepa-
tika, tātad – viss bija slikti. Tiesa gan, “galvu ripošana” šajā sakarā gan 
nav saprotama, jo, šķiet, Ventspilī taču nekas nenotiek bez “saimnie-
ka” saskaņošanas. Un nekādi negribas ticēt, ka bez “saimnieka” ziņas 
un piekrišanas programmā ticis iekļauts “bezhītu Rezņiks” ar visu savu, 
acīmredzot, slikto komandu – Ralfu Eilandu, Kristīni Zahārovu, Aiju 
Vītoliņu un citiem. Par Laimu Vaikuli nemaz nerunājot (citāts no mēra 
atklāsmēm: Vaikulei bija ne visai piemērots, vecs repertuārs). Tiesa 
gan, par “veco repertuāru” mērs mazliet nonāk pretrunās pats ar sevi, 
jo tajā pat publiskajā uzrunā pauž gluži pretējo – jo Rezņika lielkoncer-
tā tomēr esot prasījies vakara noslēgumā vairāk populāru un zināmu 
(tātad – arī “vecu un zināmu”) skaņdarbu.

Bet lai nu paliek repertuārs. Mākslinieki pazīstami, zināmi un iemī-
ļoti, tātad kopumā jau viss svētkos vismaz muzikālajā ziņā tomēr bija 
kārtībā (ja neskaita, protams, Laimas Vaikules “dziesmu vārdu nezinā-
šanu”, bet – kā jau iepriekš teikts – kurš tad to varēja paredzēt, ka cie-
nījaā māksliniece saviem hītiem vārdus nezina). Lai kā tas arī nešķis-
tu pašam pilsētas mēram. Cits stāsts ir par salūtu, kas, protams, esot 
izglābis beidzamajos desmit gados sliktāko pasākumu. “Ventspilnieks.
lv” jau rakstīja par salūtiem, to izmaksām un mūsu pilsētai jau pie-
rastajiem ārišķīgajiem atribūtiem. Jau seno romiešu vadoņi labi zināja 
pamatpatiesību: tautai vajag maizi un izklaides. Ja ar maizi ir tā, kā ir, 
tad vismaz izklaides pilsēta nodrošināt var. Ar salūtu, kas, nenoliedza-
mi, rada pārliecību par pilsētas turību un iespējām. Turklāt ugunsbum-
bas debesīs cilvēkiem patīk. Varbūt pilsētas svētki vai vismaz to noslē-
dzošā daļa varētu vispār iztikt bez koncertiem, mūzikas un visām tām 
“zvaigznēm, kas nezina vārdus”? Aprobežojoties tikai ar salūtu. Gan 
līdzekļi uz kopējā fona ietaupītos, gan par to pašu naudu, kas iztērēta 
“bezhītu” komponistiem un nejaukajiem dziedātājiem, varētu veselu 
stundu šaut debesīs krāšņās uguns puķes. Visiem labi, visiem patīk.

Un nebūtu arī tiešajiem organizētājiem, kuri plānoja scenāriju, orga-
nizēja tehniku un nodrošināja māksliniekus, jādomā par to, patiks kāda 
konkrētā dziesma pilsētas mēram, vai tomēr uzaicinātais komponists 
ir par “sīku” tik grandiozam pasākumam kā Ventspils Pilsētas svētki. 
Ir, protams, arī otrs variants. Lai izvairītos no tā, ka Rezņiks nespēlē 
hītus, bet Vaikule dzied pārāk vecus gabalus, sarīkot tādu kā “atrādīša-
nu priekšniecībai” (kā bija pieņemts padomju gadu vispārējās kontro-
les un cenzūras apstākļos). Piemēram, Rezņiks saskaņotu katru dzies-
mu, kuru plānojis spēlēt. Vaikule augstajai komisijai atdziedātu visas 
dziesmas, lai atskaitītos par vārdu zināšanu un novērstu, ka uz skatu-
ves parādās kaut kādas vecas, nevērtīgas ziņģes. Savukārt citi izvēlē-
tie muzikanti un dziedātāji saskaņotu arī skatuves tērpus, lai gadījumā 
kāds nesmukums nesanāktu.

Lai kā tur arī būtu, svētki bija. Un kā jau visos svētkos, neiztika bez 
atsevišķiem pārpratumiem. Un kā jau visos svētkos, bija daudzas labas 
lietas, kuras varēja izbaudīt. Izbaudīt svētkus arī citkārt novēlam visiem 
ventspilniekiem! Būsim pozitīvi un, protams, laimīgi! 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Žurnāla “ir” publiskotās “Rīdzenes sarunas” parādījušas, ka jēdziens “Viens likums – viena taisnība 
visiem” mūsu valstī lielā mērā ir tikai uzraksts Ministru kabinetā. Ja tā nebūtu, tad politiķi, pār kuriem 
pēc sarunu publiskošanas gulstas šaubu ēna, vismaz uz izmeklēšanas laiku būtu atkāpušies. Ja tā 
nebūtu, par parlamentārās izmeklēšanas komisijas vadītāju nebūtu apstiprināta šajās pašās sarunās 
kā Putinam vēlamā premjera amata kandidāte minētā Inguna Sudraba, par kuras piemērotību šim 
postenim šaubas izteicis arī Valsts prezidents. 

Kamēr Ventspils pašvaldības uzņēmumi konkurē ar privāto sektoru viesnīcu jomā, šajā lauciņā aktīvi 
rosās arī mūsu kaimiņi – lietuvieši. Tiesa, viņi neatver ne viesu mājas, ne kempingus. Uzņēmīgo kaimi-
ņu bizness ir nekustamo īpašumu iegāde un iznomāšana vasaras sezonā.

Lietuviešu dzīvokļu bizness Ventspilī

Ja, teiksim, nelielajā kūrortpilsētā Palangā 
tirdzniecībā esošu  īpašumu ir maz, 
turklāt tie ir dārgi. Tad nu Kurzemes 
jūrmala lietuviešiem ir īsts atradums. 
Uzņēmīgie kaimiņzemes iedzīvotāji dzī-

vokļus šeit sāka uzpirkt apmēram pirms desmit 
gadiem, un tolaik tie vidēji maksāja nedaudz vairāk 
kā piecus tūkstošus eiro. Šodien cenas ir trīskāršojo-
šās, taču arī tās lietuviešiem šķiet pietiekami zemas. 
Parēķināsim paši – trīsistabu dzīvokli Pārventā iespē-
jams nopirkt par apmēram 15 tūkstošiem eiro,  pil-
sētas centrā dzīvokļus var iegādāties 22 – 27 tūksto-
šu eiro robežās. Lietuviešu ieskatā tāda cena pilsētā 
pie jūras ir sīkums, vēl jo vairāk tādēļ, ka Lietuva nav 
piejūras kūrortiem bagāta – ir Palanga, Kuršu kāpas 
Nidā, un viss.

Brīvā tirgus apstākļos neviens nevar vienas ES valsts 
pilsoņiem liegt pirkt nekustamo īpašumu citā ES valstī, 
jautājums ir, kā šie dzīvokļi tiek izmantoti? Lielākoties 
tos vasaras sezonā izīrē, bet ziemā tie stāv tukši. 
Lietuvā reģistrētas vairākas interneta mājaslapas, kurās 
potenciālajiem atpūtniekiem tiek piedāvāta iespēja 
nomāt māju vai dzīvokli kādā no piejūras pašvaldībām. 

Interneta vietnē ventspils.lt interesentiem ir iespēja 
izvēlēties kādu no apmēram divdesmit mājokļiem 
Ventspilī. Līdzīgā mājaslapā – liepaja.lt nomāšanai 
piedāvā dzīvokļus Liepājā. Cena svārstās no 70 eiro 
diennaktī ne vairāk kā 7 personām vienlaikus, līdz 65 
– 40 eiro 4 personām. Ir arī biznesmeņi, kuri Kuldīgas 
– Ventspils ceļa malā novieto neejošu auto ar Lietuvas 
numuriem, kura logā izlikts plakāts lietuviešu valodā 
“izīrē” un Latvijas mobilā tālruņa numurs. Šo reklāmu 
no Lietuvas puses braucošie viesi saprot ļoti labi, taču 
piesieties ir grūti. Jo varbūt cilvēks izīrē savu veco auto, 
nevis istabas atpūtniekiem… 

Viesnīcu biznesā iesaistītie uzņēmēji stāsta, ka 
rezultātā viņiem un arī pašvaldības uzņēmumiem 
piederošajās viesnīcās apmetas apmēram 30% 
Lietuvas tūristu, pārējie 70% dod priekšroku dzīvokļu 
nomai. Un vēlreiz jājautā – kas gan tur slikts, ja vien, 
protams, neskaita vietējo uzņēmēju tūrisma sezonā 
negūto peļņu. Lieta tā, ka lielāko daļu šādu “uzņēmēju” 
nereģistrējas Ventspilī kā nodokļu maksātāji. Turklāt 
ļoti jāšaubās, vai arī Lietuvā par šo darbību tiek maksāti 
nodokļi. Rezultātā viņi var atļauties dempingot, un 
rezultāts ir tirgus kropļošana. Uzņēmēji uzskata, ka šo 
jautājumu varētu sakārtot, ja pašvaldība kontrolētu 
kādiem mērķiem ārzemnieku iegādātie mājokļi 
tiek izmantoti. Konstatējot, ka mājoklis tiek izīrēts, 
vajadzētu piemērot Latvijas likumdošanas normas, 
piemērot ievērojami lielāku nekustamā īpašuma 
nodokli, utml. 

23. augustā – uz Tautas sapulci!

O 
ligarhi runā, bet izmeklētā-
ji un prokurori to nesadzird. 
Tikmēr vairākas no bēdīgi sla-
venajās  sarunās apspriestajām 
shēmām ir īstenojušās dzīvē. 

Atgādināsim kaut vai tādu faktu, ka pirms 
sešiem gadiem lietas pamatā bija aizdomas, 
ka “Rīgas Tirdzniecības ostas” patiesie īpaš-
nieki ir Ainārs Šlesers, Andris Šķēle un arī jau 
tolaik no amata pienākumu pildīšanas atstā-
dinātais Ventspils mērs  Aivars Lembergs. 
Lietu KNAB izbeidza, bet šo gadu laikā divi 
no “oligarhu sarunu” varoņiem –  Šķēle un 
Šlesers jau “legalizējušies” kā RTO īpašnieki. 
Tiesībsargus tas nesatrauc. Ir pamatotas bažas, ka arī 
parlamentārās izmeklēšanas komisijas darbs nevaina-
gosies rezultātiem. Tas viss liecina par vienu – oligarhu 
laiki Latvijā nav beigušies.  

13. jūlijā pie Valsts prezidenta pils Tautas sapulces 
laikā 1200 tās dalībnieku parakstīja Valsts prezidentam 
adresētu Manifestu, kurā tika izvirzītas prasības Valsts 
prezidentam pieprasīt oligarhu sarunās iesaistīto 
ministru – satiksmes ministra Ulda Auguļa un 
zemkopības ministra Jāņa Dūklava demisiju, Nacionālās 
Drošības komisijai un tieslietu ministram Dzintaram 
Rasnačam sniegt situācijas izvērtējumu no demokrātijas 
principu viedokļa un pieprasīt ģenerālprokurora Ērika 
Kalnmeiera paskaidrojumu par tiesisko nekompetenci 
valsts interešu aizstāvībā, savukārt tā iztrūkuma 

Lietuviešu vasaras “loms” ir 
pietiekams, lai dzīvokļu bizness 
atmaksātos.

gadījumā, pieprasīt ģenerālprokurora atkāpšanos. 
Nekādas darbības nav sekojušas.

23. augustā plkst. 19.00 pie Valsts prezidenta 
pils notiks atkārtota Tautas sapulce, kurā pēc tās 
organizatoru teiktā tiks pieprasīts atdot varu tautai, kā 
to skaidri un gaiši nosaka Latvijas Satversme. 

Ventspilnieki! Visi tie, kuriem nav vienalga, 
vai arī turpmāk mēs dzīvosim oligarhu 
pārvaldītā valstī, vai patiesi demokrātiskā un 
tiesiskā Latvijā, tiek aicināti pievienoties Tautas 
sapulcei. No Ventspils uz Rīgu 23. augustā 
dosies speciāli organizēts autobusa reiss. Savu 
dalību tajā visi interesenti aicināti pieteikt pa 
tālruni: 26409617. 
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Svētkus apmeklēja 
135 000 cilvēku

Trīs dienu laikā Ventspils pilsētas svēt-
kus apmeklēja vairāk nekā 130 000 cilvē-
ku. Tas ir tikpat daudz, cik pagājušajā gadā. 
Kopumā svētku laikā notika 67 dažādi pasā-
kumi. Viskuplākais skaits cilvēku pulcējās 
centrālajā norises vietā – Ostas ielas prome-
nādē. Aktīvās atpūtas cienītāji izvēlējās arī 
Piedzīvojumu parku, kuru apmeklēja 15,5 
tūkstoši cilvēku.

Cenas ir, dzīvokļu – maz
Sērijveida dzīvokļu cenas Ventspils centra 

rajonos saglabājušās no 450 līdz 600 eiro par 
kvadrātmetru, teikts “Latio” mājokļu tirgus 
pārskatā. Pieprasītākie ir divu un trīs istabu 
dzīvokļi teicamā stāvoklī, taču piedāvājums 
ir ierobežots. Raksturīgākās cenas vecām 
savrupmājām Ventspilī ir 35 000 līdz 55 000 
eiro, bet jaunām 100 000 līdz 140 000 eiro 
apmērā.

Ventspilī 6625 iedzīvotāju 
ir nepilsoņi

Visvairāk Latvijas nepilsoņu dzīvo Rīgā, 
Daugavpilī, Liepājā un Ventspilī. Vismazākās 
izmaiņas no lielākajām Latvijas pilsētām 
nepilsoņu skaita ziņā pēdējo trīs gadu laikā 
vērojamas Rīgā un Ventspilī. Ventspilī dzīvoja 
6625 nepilsoņi, un tas ir samazinājums tikai 
par 7,26%.

Likvidē marihuānas rūpalu
Valsts policijas Kurzemes reģiona pārval-

de Ventspilī jūlija beigās divu vīriešu dzī-
vesvietās atklāja marihuānas audzētavu, 
kā arī jau izžāvētu marihuānu. Kopumā no 
abām adresēm tika izņemti 56 stādi mari-
huānas. Viens no vīriešiem jau agrāk bijis 
aizturēts par līdzīgiem noziegumiem, viņš 
ir apcietināts.

Pašvaldībām nav jānodarbojas 
ar biznesu

Gandrīz puse jeb 47% Latvijas iedzīvotāju 
uzskata, ka labāk uzņēmumus spēj pārvaldīt 
privātais sektors un tikai 18% pauda, ka to 
var darīt arī pašvaldības. Šādi rezultāti gūti 
sabiedriskās domas pētījuma centra SKDS 
veiktajā aptaujā.

FK “Ventspils” uz viļņa
Futbola klubs “Ventspils” savā laukumā 

izcīnīja ļoti pārliecinošu uzvaru Latvijas virs-
līgas čempionāta spēlē, ar 4:0 sagraujot 
čempionus un pašreizējos līderus Jūrmalas 
“Spartaks”. Šī ventspilniekiem bija jau cetur-
tā uzvara pēc kārtas. Pēc šī panākuma FK 
“Ventspils” ar 23 punktiem 15 spēlēs pietu-
vojās otrajai vietai.

Ar divriteni 2,9 promiļu reibumā
Ventspilī uz ielas aizturēts kāds vīrietis, 

kurš braucis ar divriteni, būdams smagā alko-
hola reibumā. Kapteiņu ielā policija apturēja 
kādu 1984.gadā dzimušu vīrieti. Viņš bija 2,9 
promiļu reibumā, taču bija pamanījies tomēr 
vadīt divriteni.

Draud mūža ieslodzījums
Ventspils prokuratūrai kriminālvajāša-

nas uzsākšanai nodots kriminālprocess par 
pērn notikušo slepkavību Ventspilī, Depo 
ielā, kur tika atrasts apdedzis vīrieša līķis 
ar vairākām durtām brūcēm. Par vīrie-
ša slepkavību aizturēts 1991.gadā dzimis 
vīrietis un kopš aizturēšanas brīža viņš 
atrodas apcietinājumā. Viņam draud mūža 
ieslodzījums.

VENTSPILĪ

Šī gada jūlijā Ventspils ostā strādājošie termināļi kopā pārkrāvuši 1,2 miljonus 
tonnu. Kopumā gada pirmajos septiņos mēnešos Ventspils ostas termināļi pārkrā-
vuši 13,6 miljonus tonnu, kas ir par 2,1 miljonu jeb 18% vairāk nekā pirms gada. 
Īpaši nozīmīgi Ventspils ostas kravu apjoma pieaugumā bijuši tieši biedrībā “Baltijas 
asociācija – Tranzīts un Loģistika “ietilpstošo uzņēmumu darbības rādītāji. Skaitliski 
bilance gan izskatās salīdzinoši veiksmīga, taču nākotnē uzņēmumi raugās ļoti pie-
sardzīgi. Tam ir pamatots iemesls.

Arvien nopietnākās grūtībās strādājošā transporta un loģistikas nozare, kas ir otrā 
lielākā tautsaimniecības nozare Latvijā, jau tuvākajā laikā var piedzīvot pilnīgu 
krahu divu nepārdomātu un absurdu lēmumu dēļ. Dramatiski krītoša kravu apjoma 
situācijā AS “LatRailNet” ir nolēmusi par 7% paaugstināt dzelzceļa pārvadājumu tari-
fu, kas pamatoti aizbaidīs ar lielām grūtībām piesaistītās kravas, kā arī stipri vājinās 
pārvadātāju saimniecisko darbību. 

Turpmāko trīs mēnešu laikā plānots pabeigt Ventspils ostā strādājošā graudu termi-
nāļa SIA “Ventspils Grain Terminal” jaunās universālās noliktavas būvniecību, tad to 
arī nodos ekspluatācijā. Pašlaik sācies būvniecības nobeiguma posms – jumta metāla 
konstrukciju uzstādīšana. Drīzumā plānoti jaunās noliktavas spāru svētki. Noliktavas 
pirmās sekcijas, kuras ietilpība ir 25 000 tonnu, jumta apšuvumu plānots pabeigt 
līdz augusta beigām.

Jauno graudu termināli plāno pabeigt rudenī

Kā 
skaidroja SIA “Ventspils 
Grain Terminal” valdes 
priekšsēdētājs Vladislavs 
Šafranskis, jaunā nolikta-
va ļaus palielināt kopējo 

graudu kravu uzglabāšanas apjomu termi-
nālī līdz 100 000 tonnu. Pašlaik terminālī 
esošajās 11 tvertnēs var vienlaicīgi uzgla-

bāt apmēram 70 000 tonnu graudu. Līdz 
ar to iecerēts, ka jaunās universālās nolik-
tavas kopējā ietilpība būs 32 500 tonnu. 
Pašlaik paralēli tiek veikti arī jauno tehno-
loģisko līniju – konveijeru elevatora un bun-
kura svaru – uzstādīšanas darbi.
V.Šafranskis uzsvēra, ka šajā sezonā lauk-
saimnieki paredz labu ražu – gan pēc kopē-

jā apjoma, gan pēc kvalitātes rādītājiem, 
neskatoties uz vēso vasaru un “kaprīzajiem” 
laika apstākļiem intensīvās ražas novākša-
nas sākuma periodā. “Mūsu jaunā noliktava 
neapšaubāmi būs pieprasīta vietējo ekspor-
tētāju vidū,” pārliecināts Šafranskis. 
Kā prognozēja uzņēmuma vadītājs, lielākā 
aktivitāte graudu tirdzniecībā sagaidāma 
tieši rudens otrajā pusē, un tas lieliski sakrīt 
ar brīdi, kad jaunā noliktava jau būs pabeig-
ta un varēs pieņemt graudus.
 “Ventspils Grain Terminal” graudu termināla 
modernizācijā un paplašināšanā investēs no 
sešiem līdz pat septiņiem miljoniem eiro. 

J oprojām kopumā lielākais kravu apjo-
ma pieaugums, salīdzinot ar pagājušo 
gadu, vērojams akmeņogļu, kā arī ar 
prāmjiem pārvadātajās ro-ro kravās. 
Turpina pieaugt ar prāmju operato-

ra “Stena Line“ prāmjiem pārvadāto kravu 
un pasažieru skaits. Līniju starp Ventspili 
un Nīneshamni Zviedrijā izmantojuši par 29 
507 pasažieriem jeb 33% vairāk, salīdzinot 
ar pagājušā gada attiecīgo periodu. Savukārt 
ro-ro kravu apjoms Ventspils ostā palielinā-
jies par 208 tūkstošiem tonnu jeb 21%.

Salīdzinājumā ar jūniju, pārkrauto kravu 
apjoms Ventspils ostā ir samazinājies par 
0,4 miljoniem tonnu. Jūnijā pārkrāva kopu-
mā 1,6 miljonu tonnu kravu. Arī apgrozīju-
ma kāpums līdz ar to sarūk: sešos mēnešos 
pārkrauto kravu apjoms bija par 23% lielāks 
nekā pērn. Tagad – vairs tikai 18%.
Kā skaidro BATL prezidente Inga Antāne, 
jau kopš maija vērojams, ka Krievija atsa-
kās no iepriekš saskaņotajiem pārvadājumu 
plāniem, un reāli tiek pārvadāts ievēroja-
mi mazāk kravu nekā sākotnēji parakstīta-

jos līgumos. Šā gada jūlijā faktiski tika pār-
vadātas tikai 27,9% no iepriekš plānotajām 
kravām. Turklāt kravu krituma temps arvien 
pieaug. Ja gada sākumā tie bija vidēji 15%, 
pavasarī jau pieauga līdz 30%, bet tagad 
sasnieguši gandrīz 70% līmeni, liecina BATL 
dati. 

Kravu apgrozījumam joprojām pozitīva bilance, 
taču apjoms no Krievijas strauji sarūk

BATL: pie 50% kravu krituma dzelzceļa 
tarifa pieaugums būs nozarei postošs

T 
urklāt valdība un Saeima ir nolēmu-
si paaugstināt akcīzes nodokli dīzeļ-
degvielai, padarot kravu pārvadāju-
mus Latvijā vēl nekonkurētspējīgā-
kus, krasi ierobežojot tranzīta noza-

rei jebkādā veidā cīnīties par jaunām kra-
vām izzūdošo Krievijas tranzīta kravu vietā. 
Transporta un loģistikas nozares izsīkums 
radīs ļoti nopietnu robu Latvijas tautsaim-
niecībā un atsauksies uz gandrīz visām eko-
nomikas jomām, ietekmējot ne tikai valsts 
budžetu, bet arī iedzīvotāju un komercsa-
biedrību maksātspēju un attīstību. 
Jau kopš maija vērojams, ka Krievija atsa-
kās no iepriekš saskaņotajiem pārvadājumu 
plāniem, un reāli tiek pārvadāts ievēroja-
mi mazāk kravu nekā sākotnēji parakstīta-
jos līgumos. Šā gada jūlijā faktiski tika pār-
vadātas tikai 27,9% no iepriekš plānotajām 
kravām. Turklāt kravu krituma temps arvien 
pieaug. Ja gada sākumā tie bija vidēji 15%, 
pavasarī jau pieauga līdz 30%, bet tagad 
sasnieguši gandrīz 70% līmeni. 
Pēc pašreizējiem aprēķiniem no nākamā 
gada pārvadājuma viena tonna sadārdzinā-
sies par 25 eirocentiem, kamēr, piemēram, 
Vācijā ir apstiprināts māsterplāns, kas paredz 
divas reizes samazināt tarifu. Arī mūsu kai-
miņvalsts Lietuva ar savu elastīgo tarifu poli-
tiku ir mums lielu soli priekšā, jo var operatī-
vi reaģēt uz izmaiņām pārvadājumu nozarē. 
“Baltijas asociācija – “Transports un loģistika” 
(BATL) jau vairākkārt ir nākusi klajā ar priekšli-
kumiem, kā padarīt nozari efektīvāku un kādi 

darbi būtu jāveic nekavējoties, lai Latvijas 
tranzīta koridors nezaudētu konkurētspēju. 
Pašreizējais plāns ar tarifa paaugstināšanu un 
dīzeļdegvielas cenas pieaugumu ir ļoti slikts 
signāls esošajiem un potenciālajiem sadarbī-
bas partneriem, kas arvien nopietnāk sāk rau-
dzīties konkurējošo valstu ostu virzienā,” norā-
da BATL prezidente Inga Antāne.
Pēc BATL ieskatiem, pacelt tarifu ir pats vien-
kāršākais, taču pats neefektīvākais risinājums. 

Kā alternatīvus priekšlikumus nozares 
konkurētspējas attīstībai BATL piedāvā:
• izveidot vienotu dzelzceļa tarifa piedāvā-
jumu, lai kravu pārvadājumi uz Ventspili 
maksātu tikpat cik uz Rīgu, jo jau iepriekš ir 
pierādījies, ka tās kravas, kas dārdzības dēļ 
nenonāk Ventspilī un kuras jaudas dēļ nespēj 
apkalpot Rīgas osta, aiziet uz kaimiņu val-
stīm, pārsvarā Klaipēdu Lietuvā;
• ieviest elektronisko dokumentu apriti dzelz-
ceļa pārvadājumos, lai dokumentu saskaņo-
šanas laiks nav ilgāks kā kaimiņu valstīs un 
Latvija nezaudētu kravas ilgstošās dokumen-
tu aprites dēļ;
• pārskatīt investīciju programmu un nopietni 
izvērtēt dzelzceļa elektrifikācijas lietderīgu-
mu, jo pie pašreizējā kravu krituma Latvija 
nevar atļauties tik lielas investīcijas, kādas 
paredz dzelzceļa elektrifikācijas projekts, 
kuru ar pašreizējo kravu apjomu nav iespē-
jams atpelnīt;
• efektivizēt dzelzceļa darbību, jo pašreizē-
jā infrastruktūra ir radīta 60 miljonu tonnu 

pārvadājumiem, kas bija pirms vairākiem 
gadiem, kad Krievija savas kravas orientēja 
uz Baltijas ostām, taču pie pašreizējā kravu 
krituma par šādiem kravu apjomiem mēs 
varam tikai sapņot, tādēļ ir jādomā, kā sama-
zināt dzelzceļa izmaksas vienam pārvadāju-
ma kilometram. 
“Nodokļu reformas kontekstā pieņemtais 
lēmums par akcīzes nodokļa paaugstināša-
nu dīzeļdegvielai ir nepareizs lēmums turklāt 
kaitniecisks tranzīta nozarei, un katram, kurš 
balsoja par šo lēmumu, ir jāuzņemas atbildība 
par iespējamo tranzīta, transporta un loģisti-
kas nozares lejupslīdi,” uzsver BATL vadītāja. 
Tādēļ BATL aicina nekavējoties meklēt risinā-
jumus dīzeļdegvielas akcīzes nodokļa pieau-
guma kompensēšanas mehānismiem dzelz-
ceļa pārvadājumos, kā arī steidzami izstrādāt 
konkurētspējīgu vienoto kravu pārvadājumu 
tarifu uz visām Latvijas ostām.
BATL atkārtoti aicina šī jautājuma risināša-
nā iesaistīties arī valsts augstākās amatper-
sonas, nozares ministru, "Latvijas dzelzceļa" 
akcionārus, uzņēmējus, uzņēmēju organizā-
cijas un visas ieinteresētās puses, kurām nav 
vienaldzīgs Latvijas otrās lielākās tautsaim-
niecības nozares liktenis un kuriem ir svarī-
gi, lai šī nozare nezaudētu savu statusu. 
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Virsuzdevums ir panākt, lai Dana 
spētu patstāvīgi pārvietoties ar 
savām kājām, un uz tā izpildi 
abas iet soli pa solītim, cauri 
neskaitāmām ārstnieciskajām 
un rehabilitācijas procedūrām 
gan Latvijā, gan ārzemēs.  turpinājums 6. lpp.

No 
meitenes kopš dzīves pirmajiem  mēne-
šiem neatkāpjas reta un ļoti smaga 
ģenētiska slimība. Tā ir spinālā mus-
kuļu atrofija, kas Danai liedz bērniem 
tik ierasto un nepieciešamo kustību 

prieku, laupot iespēju patstāvīgi pārvietoties. Toties daba 
un Dievs meitenei ir devuši zinātkāru, gaišu un labestī-
gu prātu. Papildināts ar labu humora izjūtu, optimismu un 
atvērtību, Danas raksturs kā magnēts pievelk gan vien-
audžus, gan pieaugušos. Pat Valsts prezidents Raimonds 
Vējonis nesenajā bērnu vasaras nometnē Kuldīgas novada 
Pelčos Danu  pamanījis vienu no pirmajām un abi aizrautīgi 
nodevušies krāsu spēlēm. 

TUVĀK VESELĪBAI
Danas mamma Kristīne, piekrītot sarunai ar "Ventspilnieks.lv", 
bija pārliecināta un gandarīta, ka meitiņas raksturs lielā mērā 
veidojies viņas ietekmē. Ikviens domājošs cilvēks sapratīs, ka 
sievietei trīsdesmit gados sevi bez atlikuma ziedot slimam 
bērnam nav viegli, bet Kristīne to pieņēmusi kā smagu, dzī-
ves diktētu uzdevumu, kuru viņai ir pa spēkam atrisināt. Viņa 
nepiekrīt uzskatam, ka Danas dēļ būtu jāaizmirst parūpēties 
arī par sevi. Drīzāk otrādi – Kristīne sakās sajūtam pienākumu 
gan fiziski, gan emocionāli vienmēr “būt formā”, jo tieši tāda 
mamma vislabāk var palīdzēt savai meitiņai. Virsuzdevums 
ir panākt, lai Dana spētu patstāvīgi pārvietoties ar savām 
kājām, un uz tā izpildi abas iet soli pa solītim, cauri neskai-
tāmām ārstnieciskajām un rehabilitācijas procedūrām gan 
Latvijā, gan ārzemēs. Tā dēļ Danai šogad bijusi jāiztur smaga 
operācija, tieši šī mērķa labad Kristīne izlēmusi pārcelties uz 
Ventspili, jo šeit veselības atgūšanai apstākļi ir nesalīdzināmi 
labāki. Un arī  Kristīnei relatīvi vieglāk, jo ārstniecības iestā-
des tuvāk skolai un dzīvesvietai, tāpēc ērtāk izmantojamas. 
Protams, jāpatur prātā arī daudzi nezināmie, kas var atklāties 
jaunajā dzīves un mācību vidē, bet Kristīne nešaubās, ka abas 
ar Danu tiks pāri izaicinājumiem. 

ATROD ĪSTOS DRAUGUS
 “Mūsu gadījumā nav piepildījies pareģojums, ka draugu 
ir daudz tad, kad cilvēkam klājas labi, bet tiklīdz piemeklē 
nelaime, tu ar to paliec viens. Varbūt savulaik esmu pratusi 
satuvināties ar īstajiem ļaudīm, bet līdz šim neviens no drau-
giem  mūs nav pievīlis, visi piedāvājuši atbalstu tieši visgrū-

Uz skolu 
ratiņkrēslā. 
Ar cerību
Deviņgadīgajai Danai Kadekai jaunais mācību 
gads nāk ar lielām pārmaiņām. No Ugāles, kur 
viņa ar izcilām sekmēm šopavasar beigusi 3. 
klasi, meitene kopā ar mammu pārceļas uz Vents-
pili un skolas gaitas turpinās vienā no pilsētas 
pamatskolām. Nemainīgs palicis kas cits – arī 
tagad, tāpat kā iepriekšējos trīs gadus, viņa skolā 
ieradīsies ratiņkrēslā. 

tākajos dzīves brīžos,” Kristīne neslēpj, ka arī pati cenšas labu 
atdarīt ar labu, cik nu viņas spēkos. Uzskatot, ka savstarpējā 
saskarsmē galvenais pat nav materiālais atbalsts, bieži vien 
pārāks par to ir laikā pateikts uzmundrinošs vārds vai derīgs 
padoms. Viņu gan sarūgtina apstāklis, ka nav iespējams per-
sonīgi pateikt milzīgu paldies tiem daudzajiem, daudzajiem 
cilvēkiem, organizācijām un kolektīviem, kas ziedojuši līdzek-
ļus Danas ārstēšanai, rehabilitācijai un trenažieru iegādei, jo 
bez tā meitenes veselības uzlabošanās nebūtu iespējama. 
Un izteikt cerību, ka ļaudis tādu vai citādu atbalstu neliegs 
arī turpmāk. 
“Priecājos, ka arī Dana par sarunu un rotaļu biedriem izraugās 
vienaudžus nevis pēc tā, kuram “krutāks” telefons vai modī-
gākas spēļmantiņas, bet vērtē, cik interesanti vai garlaicīgi 
būt kopā. Reizēm tīri vai jāpabrīnās, cik labprāt jau kopš bēr-
nudārza laikiem viņu mājās apmeklē draugi un draudzenes, 
cik aizrautīgi skolā palīdz pārvietoties ratiņkrēslā. Bet tas lai-
kam tāpēc, ka Dana ir gan laba stāstītāja, gan klausītāja un 
bieži vien piedāvā rotaļām kādu jaunu, negaidītu pavērsienu, 

kas aizrauj pārējos,”  Kristīne atzīst, ka šādai atvērtībai pama-
tā ir ne tikai dabas dotās spējas, bet arī fakts, ka meitene 
savos nedaudzajos gados ir daudz piedzīvojusi un pārdzīvoju-
si, un ar to dalās ar draugiem. 

MĀK SASKATĪT SKAISTO UN NEPARASTO
 “Protams, šodien bērnu auditorijā nevienu nevar pārsteigt ar 
stāstiem par eksotisku ārvalstu apmeklējumiem, tādās kopā 
ar vecākiem pabijuši daudzi. Svarīgi, ko katrs tur ieraudzījis, 
un šinī ziņā Danai ir vērīga acs un laba atmiņa.” Kristīne stās-
ta, ka, neskatoties uz Danas fizisko mazspēju,  pati savulaik 
virzījusi viņu svešatnē pamanīt interesanto, ievērot turienes 
neparastumus un  smieklīgumus. Savulaik viņa par labu cil-
vēku saziedotajiem līdzekļiem ārstējusies Krimā, kur izgā-
jusi delfīnterapijas kursu, par pašu naudiņu bijusi uz reha-
bilitācijas procedūrām Lietuvā, vairākas reizes tādas ņem-
tas arī Latvijā. Igaunijā mamma Danu ar savu automašīnu 
aizvedusi uz Lotes zemi Pērnavā, kur abas ar lielu interesi 
pavadījušas sešas stundas. Šovasar Dana pirmo reizi piedalī-
jusies biedrības “Spēkavots” un biedrības “Ventspils uzplau-
kumam” finansētajā nometnē “Cerību planēta” Kuldīgas 
novada Pelčos, abas ar mammu kārtējo reizi apmeklējušas  
Ventspils Pilsētas svētkus, bērnu pilsētiņu, pludmali un citas 
ģimenei ar bērniem draudzīgas šīs pilsētas vietas. 
 “Diemžēl, tās gandrīz visas ir draudzīgas tikai veseliem bēr-
niem, ratiņkrēslos sēdošajiem ir tikai vienas šūpoles, un arī 
tās bieži aizņem veselo kompānijas,” novērojusi Kristīne. Viņa 
atzīst, ka var Danai sagādāt relatīvi vairāk izklaides un atpū-
tas iespēju, nekā citas māmiņas, kurām  nav savas automašī-
nas vai tās vadītāja tiesību: viņu bērni faktiski paliek ieslēgti 
četrās sienās, jo pat uz procedūrām ar  sabiedrisko transportu 

Dana Pelču nometnē kopā ar Valsts prezidentu Raimondu Vējoni, viņa kundzi Ivetu un asistenti no ASV Keitiju.

Arī Kristīnei patīk apmeklēt dzīvnieku patversmi Ugālē.
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Aivaram Lembergam varētu 
draudēt cietumsods no 
desmit līdz pat 20 gadiem.

Neapmierināta ar smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga 
mēģinājumiem novilcināt procesu, tiesa lietu nolēmusi skatīt trie-
cientempā – augustā un turpmāk tiesas sēdes sasauktas katru darba 
dienu. Lai arī pirms tiesu debatēm apsūdzības uzturētāji neatklāj, 
cik lielu cietumsodu A.Lembergam prasīs, TV3 Ziņu dienesta aprēķini 
liecina, ka runa varētu būt par vairāk nekā 10 gadiem.

Kurzemes apgabaltiesa daļēji apmierinājusi bijušās Ventspils Augst-
skolas (VeA) rektores Gitas Rēvaldes prasību pret Ventspils pilsētas 
pašvaldību un tās vicemēru Jāni Vītoliņu. Tiesa uzdevusi Vītoliņam at-
saukt publiskajā telpā izskanējušās goda un cieņas aizskarošās ziņas, 
ka augstskolā G.Rēvaldes kā rektores vadības laikā nelikumīgi iztērēti 
pašvaldības līdzekļi vismaz 10 000 eiro apmērā.

Attēlā redzams busiņš pie kādas mājas Ventspilī, Ganību ielā. Logos ielikti plakāti, kas acīm
redzami radušies iedvesmā no žurnālā “Ir” publicētajām “oligarhu sarunām” un Rīgā notikuša
jai pirmajai tautas sapulcei par tiesiskumu, kas notika pie Rīgas pils. Šī ir reti Ventspils pilsētā 
redzama aina, kad iedzīvotāji atļaujas tik atklāti paust savu reakciju pret pilsētas galvu. Vai tas 
ir tikai sākums? To rādīs laiks. 

Lembergam katru darba dienu būs jādodas 
uz tiesas sēdēm

TV3 
ziņo, ka nesen 
A.Lemberga kri-
mināllieta kļuva 
par garāko pirma-
jā instancē ska-

tīto tiesas procesu, apsteidzot tā dēvēto 
Digitālās televīzijas lietu. Lembergs liecības 
sniedz jau 10 mēnešus. Tiesa uzskata, ka 
apsūdzētais apzināti vairākkārt mēģinājis 
novilcināt procesu.

NE GADU, BET MĒNEŠU JAUTĀJUMS
Kā ziņo TV3, A.Lemberga liecināšana drī-

zumā gan varētu beigties, jo palikušas vien 
pāris epizodes. Turklāt pirmoreiz Latvijas vēs-
turē vienas tiesas procesu nolemts skatīt katru 
darba dienu. Sākot ar augustu, kad lietas dalīb-
nieki atgriežas no atvaļinājuma, šādā tempā 
lietu paredzēts skatīt vairākus mēnešus.

Tiesa, advokāts Oskars Rode, kurš aizstāv 
A.Lembergu dēlu Anriju, slimības dēļ šonedēļ 
tajās nevarēs piedalīties, tāpēc tiesas marato-
na sākums pārcelts par nedēļu. Neskatoties uz 
to, lietā iesaistīto juristu teiktais liek domāt, 
ka spriedums vairs nav gadu, bet mēnešu 
jautājums.

Tiesu debatēs prokuratūra apkopos savāk-
tos pierādījumus, kā arī informēs, kādus 
sodus A.Lembergam un pārējiem apsūdzēta-
jiem – A.Lemberga dēlam Anrijam un Ansim 
Sormulim – prasīs. Jurists to "TV3 Ziņām" atsa-
kās atklāt. Taču, ņemot vērā, ka A.Lembergs 
apsūdzēts vairākos smagos noziedzīgos noda-
rījumos, viņam varētu draudēt cietumsods, 
kas lielāks par 10 gadiem.

APSŪDZĪBAS IR SMAGAS
Tiesa turpina uzklausīt A.Lemberga liecī-

bas. Iepriekš prokuratūra nolēma grozīt apsū-
dzību. Viens no prokuroru grupas pārstāv-
jiem Jānis Ilsteris iepriekš apstiprināja, ka 
apsūdzība tiešām ir grozīta, taču šīs izmaiņas 
viņa ieskatā nav būtiskas, proti, nopietnā-
kie Krimināllikuma panti joprojām apsūdzē-
tajam tiekot inkriminēti. Tie ir kukuļņemšana 
sevišķi lielos apmēros un lielā apmērā nozie-
dzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas mantas 
legalizēšana.

A.Lembergam joprojām 15 apsūdzības 
sadaļās tiek inkriminēta Krimināllikuma 325.
panta otrā daļa, kas paredz atbildību par 
valsts amatpersonai likumā noteikto ierobe-
žojumu vai aizliegumu pārkāpšanu, ja to izda-
rījusi valsts amatpersona, kas ieņem atbildīgu 
stāvokli.

Savukārt saskaņā ar apsūdzības grozīju-
miem četras apsūdzības sadaļas grozītas 
no Krimināllikuma 325.panta otrās daļas uz 
pirmo daļu, jo lēmumus attiecībā uz čet-
riem uzņēmumiem A.Lembergs pieņēmis 
kā Ventspils brīvostas valdes priekšsēdētājs 
un valdes loceklis. Līdz ar to, ja tiek secināts, 
ka apsūdzētais izdarījis mazāk smagu nozie-
gumu, kvalifikācija ir jāmaina.

Tikai piecas apsūdzības sadaļas tika izslēg-
tas, no vairāk nekā 200 lēmumiem tie ir aptu-
veni seši lēmumi, līdz ar to nekādas būtiskas 
izmaiņas nav notikušas, pauda prokurors.

Tāpat apsūdzība tiek uzturēta par piedalī-
šanos mantiskos darījumos, kas Lembergam 
saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aizliegti. Šeit 
tikai mainās kvalifikācija no 326.panta otrās 
daļas un pirmo daļu, jo Lembergs šīs nozie-
dzīgās darbības veicis kā Ventspils brīvostas 
valdes priekšsēdētājs un valdes loceklis, norā-
dīja Ilsteris.

KUKĻŅEMŠANA, NOZIEDZĪGI 
IEGŪTU LĪDZEKĻU LEGALIZĒŠANA, 
VILTOJUMI

Viņš skaidroja, ka apsūdzības grozītas arī 
pagājušajā gadā. Tas darīts saistībā ar to, 
ka no Krimināllikuma normām tika izņem-
ta “atkārtotība”, kā rezultātā apsūdzība bija 
jāgroza. “Prokuratūrai ir tiesības to darīt līdz 
tiesas izmeklēšanas beigām un tas nekā-
dā veidā neietekmē saprātīgo termiņu, jo 
nekādi jauni apstākļi, par kuriem apsūdzētie 
vai liecinieki nebūtu liecinājuši, nav nāku-
ši klāt. Tā ir normāla darba gaita atbilstoši 
Kriminālprocesa normām,” rezumēja Ilsteris.

A.Lembergu prokuratūra apsūdz par kukuļ-
ņemšanu sevišķi lielos apmēros, par nozie-
dzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas mantas 
legalizēšanu, par dienesta viltojumu, par pie-

dalīšanos mantiskos darījumos, kuri viņam 
saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aizliegti, kā 
arī par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izman-
tošanu un citiem noziegumiem.

Līdzās Ventspils mēram uz apsūdzēto 
sola sēdies arī viņa dēls Anrijs un dažādu 
tranzītuzņēmumu bijusī amatpersona Ansis 
Sormulis. Visi trīs norādījuši, ka nesaprot un 
neatzīst viņiem celtās apsūdzības.

Lietā aptuveni 200 sējumos apvienoti divi 
kriminālprocesi, ko prokuratūra tiesai nodeva 
2008. gada otrajā pusē.

Rīgas apgabaltiesa šo lietu paplašinātā 
sastāvā no jauna sāka skatīt 2009.gada 
20.augustā. Lietas sarežģītības dēļ tagad to 
izskata tiesneši Boriss Geimans, Irīna Jansone 
un Ligita Kuzmane, bet par rezerves tiesnesi 
noteikta Ārija Ždanova. 

Tiesa: Vītoliņa apgalvojumi par Rēvaldi ir pilnībā nepatiesi

P 
ublicēto ziņu “Ventspils Augstskolā 
nelikumīgi iztērēti pašvaldības 
līdzekļi vismaz 10 000 eiro apmē-
rā” tiesa atzinusi par nepatie-
su pilnā apmērā, un J.Vītoliņam 

noteikts pienākums atsaukt nepatieso infor-
māciju ziņu aģentūrās, kurās tās tika izpla-
tītas, tā skaidroja Kurzemes apgabaltiesas 
tiesneša palīdze Marta Šperberga. Tiesa arī 
nolēma, ka no J.Vītoliņa par labu G.Rēvaldei 
piedzenama mantiskā kompensācija par 
morālo kaitējumu 3000 eiro apmērā, kā arī 
tiesas izdevumi 24,89 eiro apjomā. Tiesa 
gan, tika noraidīta G.Rēvaldes prasība lietas 
daļā pret Ventspils pilsētas pašvaldību un 
daļā par mantiskās kompensācijas 47 000 
eiro apmērā piedziņu no J.Vītoliņa. 

“Ņemot vērā visu iepriekš norādīto, 
Kurzmemes apgabaltiesas tiesas kolēģija seci-
na, ka nav apstiprinājies publiski izplatītajā 
ziņā norādītais, ka Ventspils Augstskolā, kuru 
noteiktā laika periodā vadīja G.Rēvalde, ir 
nelikumīgi iztērēti naudas līdzekļi. Tāpat arī 
tiesa secinājusi, ka ir pamats atzīt, ka nepatie-

su ziņu izplatīšana aizskar ne tikai G.Rēvaldes 
godu un cieņu, bet arī rada kaitējumu repu-
tācijai plašajā kolēģu un domubiedru lokā,” 
pauda tiesa. 

Spriedumu var pārsūdzēt kasācijas kārtī-
bā Augstākajā tiesā 30 dienu laikā no pilna 
sprieduma sastādīšanas dienas. Kā vēlāk solīja 
J.Vītoliņš, viņš spriedumu pārsūdzēšot.

Šis ir svarīgs pavērsiens minētajā strī-
dā, jo iepriekš šā gada 7.februārī Ventspils 
tiesa noraidīja G.Rēvaldes civilprasību pret 
J.Vītoliņu un Ventspils pilsētas domi. G.Rēvalde 
šo Ventspils tiesas spriedumu pārsūdzēja un 
šoreiz iznākums ir pavisam citāds. Iepriekš 
G.Rēvalde uzsvēra: J.Vītoliņš nav pierādījis, ka 
viņa izteiktais un publiski paustais, ka augst-
skolā nelikumīgi iztērēta domes nauda vis-
maz 10 000 eiro apmērā, atbilst patiesībai. 
“Pie tam Jānis Vītoliņš, sniedzot ziņu presei, 
šķiet, bija sajaucis divus atšķirīgus vārdu sali-
kumus “Neatbilstoši piešķiršanas mērķim” un 
“Nelikumīgi iztērēti pašvaldības līdzekļi”, bet 
neuzskata par vajadzīgu par to atvainoties,” 
norādīja G.Rēvalde.

J.Vītoliņš mēģināja taisnoties, apgalvojot, 
ka savos izteikumos balstījies uz faktiem, kas 
iegūti revīzijas rezultātā. Ventspils pilsētas 
domes izveidotā komisija revīzijā bija konsta-
tējusi, ka vismaz 10 700 eiro no 2015. gadā 

piešķirtā pašvaldības finansējuma ir izlietoti 
neatbilstoši piešķiršanas mērķim. 

G.Rēvalde uzskata, ka viņas reputācijai ir 
nodarīts neatgriezenisks un paliekošs kaitē-
jums. Kā šādas apmelošanas kampaņas galve-
nais mērķis viennozīmīgi ir panākt viņas atstā-
dināšanu no augstskolas rektores amata, kas, 
kā vēlāk noskaidrojās, arī tika panākts.

Šis ir jau otrais goda un cieņas aizskarša-
nas tiesas process, kurā J.Vītoliņš ir iesais-
tīts un zaudējis. J.Vītoliņš bija kā prasītājs 
pret Ventspils pensionāru Ivaru Jansonu par 
komentāru internetā, kur ventspilnieks bija 
paudis savu personisko viedokli. Viņš pie kāda 
Ventspils pilsētas portāla raksta par toreizējās 
augstskolas rektores G.Rēvaldes ievēlēšanu 
kā Rektoru padomes pārstāvi Ministru prezi-
dentes Laimdotas Straujumas vadītajā Latvijas 
pētniecības un inovācijas stratēģiskajā pado-
mē bija ievietojis komentāru ar savu viedokli: 
“Gudra sieviete, man prieks. Arī viņa sapratu-
si, ka Ventspilī viss iet uz galu un smird visās 
malās. Tāpat kā 28.jūlijā bija dubultindēšana 
Ventspilī, tad atcerēsimies 16.05.2012., kad 
indēja pilsētas iedzīvotājus un pilsētas vie-
sus, bērnus Bērnu pilsētiņā, studentus VeA, 
visus Ostgalā un ne tikai! Paldies J.Vītoliņam, 
ka nav arī vairs mīļotā VeA rektora Jāņa Eglīša 
(lai viņam vieglas smiltis).” J.Vītoliņa iesū-
dzētais pensionārs I.Jansons ir uzvarējis šo 
lietu arī Augstākajā tiesā, lēmums nav pārsū-
dzams. 
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Piektdaļa vēlētāju neredz 
jēgu dalībai vēlēšanās
Piektā daļa vēlētāju neredz jēgu piedalī-
ties vēlēšanās, un tas ir galvenais iemesls, 
kāpēc daļa vēlētāju izvēlējās nepiedalīties 
pašvaldību vēlēšanās, liecina Centrālās vēlē-
šanu komisijas sadarbībā ar pētījumu centru 
“SKDS” veiktās aptaujas rezultāti. Jēgu dalī-
bai vēlēšanās neredz 21% aptaujāto, kuri 
izvēlējās nepiedalīties šā gada pašvaldī-
bu vēlēšanās. Salīdzinot vēlētāju viedokļus 
ar līdzīgas, pirms četriem gadiem veiktas 
aptaujas rezultātiem, šis skaits pieaudzis par 
2,4%. Savukārt biežākais arguments, kāpēc 
vēlētāji izvēlas piedalīties vēlēšanās, ir pil-
soņa pienākums. Ar to savu lēmumu balsot 
pamatoja 35% no aptaujātajiem.

Āboltiņa pieļauj iespēju 
nolikt deputātes mandātu 
Partijas “Vienotība” Saeimas frakci-
jas priekšsēdētāja Solvita Āboltiņa pie-
ļauj iespēju nolikt deputātes mandātu vēl 
pirms 12.Saeimas darbības beigām, lai 
atgrieztos diplomātiskajā dienestā. Tāpat 
Āboltiņa apliecinājusi, ka nekandidēs uz 
partijas valdes priekšsēdētāja amatu vai 
valdi, kā arī nepiedalīsies nākamgad gai-
dāmajās 13.Saeimas vēlēšanās, jo ir nolē-
musi atstāt politiku.

Iesniegumu bezdarbnieka 
statusa piešķiršanai varēs 
iesniegt arī elektroniski
Turpmāk iesniegt iesniegumu bezdarbnie-
ka vai darba meklētāja statusa piešķiršanai 
varēs arī elektroniski, paredz MK atbalstītie 
grozījumi noteikumos par bezdarbnieka un 
darba meklētāja statusa piešķiršanas kār-
tību un statusa piešķiršanai nepieciešama-
jiem dokumentiem. Personai tiek nodroši-
nāta iespēja iesniegt iesniegumu, izmanto-
jot vienotajā valsts un pašvaldību pakalpo-
jumu portālā “www.latvija.lv” šim nolūkam 
izveidotu tiešsaistes formu, lietojot portālā 
pieejamos autentifikācijas līdzekļus. Līdz šim 
bezdarbnieka vai darba meklētāja statusa 
piešķiršanai varēja pieteikties, iesniedzot 
iesniegumu personīgi, ar drošu elektronis-
ko parakstu parakstītu iesniegumu ar laika 
zīmogu vai nosūtot iesniegumu pa pastu.

Par Milušu lems pēc viņa 
nogādāšanas Latvijā
Kiprā aizturēts Jūrmalas pašvaldības 2005.
gada vēlēšanu kukuļošanas krimināllietā 
notiesātais uzņēmējs Germans Milušs, kurš 
pēc aizbēgšanas no Latvijas kopš 2007.
gada aprīļa bija izsludināts starptautiskajā 
meklēšanā. Zemgales apgabaltiesa 2007.
gada martā Milušu, bijušo Jūrmalas mēru 
Juri Hlevicki un toreizējo deputāta kandi-
dātu Gvido Hariju Volbrugu atzina par vai-
nīgiem kukuļa došanā Ilmāram Ančānam, 
lai viņš domes priekšsēdētāja vēlēšanās 
nobalsotu par Hlevicki. Milušam piemēro-
ja piecu gadu cietumsodu ar mantas kon-
fiskāciju, un šis sods viņam būs jāizcieš. 
Savukārt par to, vai viņš saucams pie atbil-
dības par izvairīšanos no cietumsoda, lems 
pēc Miluša nogādāšanas Latvijā.

“ss.lv” un VID strīdā meklēs 
risinājumu
Sludinājumu portāla “ss.lv” strīdā ar Valsts 
ieņēmumu dienestu meklēs konstruktīvu 
risinājumu ar mediācijas partnera palīdzību, 
informē “ss.lv” pārstāvji. VID apturēja Latvijas 
lielākā sludinājumu portāla darbību saistībā 
ar tā atteikšanos sniegt informāciju par nere-
ģistrētiem auto tirgotājiem. Tāpat apturēta arī 
ar “ss.lv” īpašniekiem saistītā uzņēmuma SIA 
“Internet” saimnieciskā darbība. Bet domēna 
vārds “ss.lv ”kopš pirmdienas slēgts. Tiesa, 
portāls nomainījis domēna vārdu pret “ss.
com” un turpina darboties šajā adresē.

LATVIJĀ

T 
ikpat labi Sarmītes Caunes un Daces 
Grundmanes gleznu izstādes varēja 
atklāt arī citā dienā, 
bet operdziedātājas 
Alīdas Vānes pie-

miņai veltītais vokālistu kon-
kurss var pilnīgi nebūt sais-
tāms ar pilsētas svētkiem. 
Arī dragreisa čempionāts ir 
lieta pati par sevi.

SPICE “PIEŅEM 
PARĀDI”

Tāpēc tradicionāli par svēt-
ku atklāšanas brīdi jāpie-
ņem piektdienas vakars, kad 
Rātslaukumā tiek pasniegtas 
pilsētas balvas par ieguldīju-
mu Ventspils attīstībā un pil-
sētas vārda nešanu Latvijā 
un pasaulē. Lielā balva šogad 
tika pašvaldības vadošam 
darbiniekam – Komunālās 
pārvaldes direktoram Andrim 
Kauseniekam.

Otrs, zināmā mērā kul-
minatīvs, pasākums, kā 
jau katru gadu, bija svētku 
gājiens pa Lielo prospektu. 
Tā sākumu jūtami pabojā-
ja spēcīga lietus gāze, kas, 
par laimi, nebija ilgstoša. 
Taču patiešām bija žēl bērnu, kuri paspēja 
izmirkt līdz ādai. Vairāk nekā stundu ilgsto-
šo gājienu vadīja, komentēja un dalībniekus 
ar “Lai dzīvo!” un “Urā!” saucieniem sveica 
Aivars Lembergs, stāvot uz paaugstinājuma 
starp domes priekšsēdētāja vietniekiem Jāni 
Vītoliņu un Gunti Blumbergu. Te nu neviļus 
radās jautājums – vai vēl kādā Latvijas pil-
sētā pašvaldības spice “pieņem parādi” tādā 
formā un ar saukļiem, kas neizbēgami atgā-
dina padomju okupācijas laikā piedzīvotos 
Maija un Oktobra svētkus?

VIENOJOŠS FAKTORS – 
PĀRMĒRĪGAIS SKAĻUMS

Pats gājiens bija gana krāšņs, un vairāki 
tā dalībnieki bija likuši lietā izdomu, talan-
tus un resursus, lai izraisītu skatītāju nevilto-
tu sajūsmu un aplausus, piemēram, Ventspils 
Muzejs, pašvaldības uzņēmums “Ventspils 
Siltums”, firma “Bucher” (saņēma balvu par 
labāko noformējumu), tāpat daži citi. Pārejot 
no gājiena pie citiem sestdienas notikumiem 
un pasākumiem, kā vienojošs faktors jāmin 
pārmērīgais skaļums. Gājienā ne viena vien 
iestāde, firma, uzņēmums vai kolektīvs nāca 
ar savu muzikālo noformējumu, taču “tribī-
nes” tuvumā novietoto pastiprinātājiekārtu 
nemitīgi drillētie marši to pilnīgi noslāpēja.

Arī Ostas ielas promenādē valdīja neie-
domājams troksnis. Svētku skatuves kon-
certi neprasmīgu vai nevērīgu atskaņojuma 
regulētāju dēļ kļuva nebaudāmi visas pro-
menādes garumā. Cilvēciskas sarunas, ziedu 
paklāju apspriešana, pat iepirkšanās tirgus 
būdiņās izvērtās par savstarpēju sakliegša-
nos. Tas pats neadekvātais skaļums valdīja 
arī Dzirnavu laukumā un Lielajā laukumā. 
Tikai pašā vakarā – Rezņika un Vaikules kon-
certu laikā skaņa bija kaut cik pieregulē-

Katram savi vai visiem kopīgi?
Kārtējie Ventspils Pilsētas svētki 
aizvadīti. Četrās (jo pasākumu 
programma sākās ar 3. augustu) 
dienās ventspilniekiem un pilsē-
tas viesiem piedāvāts patiešām 
grandiozs pasākumu un sarīkoju-
mu apjoms. Nu tiešām varētu sacīt 
– “katram savi svētki” jeb no mil-
zīgās ēdienkartes ikviens varēja 
izvēlēties savai garšai pēc patikas. 
Labi, taču – vai tāds ir PILSĒTAS 
SVĒTKU uzdevums un mērķis?

ta, ausis vairs neplēsa, taču brīžam pazuda 
pavisam.

KONCERTI UN UGUŅOŠANA
Runājot par Ostas promenādes koncertiem, 

zināmu neizpratni izraisīja Dailes teātra dzie-
došo aktieru uzstāšanās ar programmu, kurā 
ietilpināti stāsti par pazīstamu Latvijas ļaužu 
jubilejām – vai tas iederas Ventspils svētkos? 
Un vai šādās reizēs, kaut vai ar gatavu scenā-
riju un izpildījuma secību, to nevajadzētu kaut 
cik integrēt vietā un laikā? Jaunieši ar nepa-
cietību sagaidīja Markusu Rivu; patīkams un 
savam nosaukumam atbilstošs (kaut arī jau 
dzirdēts) bija Borisa Rezņika jubilejas koncerts. 
Bet kāpēc uzaicināta jau pavecējusī dīva Laima 
Vaikule? Kā atzina viens otrs klātesošais – ne 
vairs tā balss. Un repertuārs, kas Krievijas TV 
kanālos un citos, arī Krievijas režisētos pasā-
kumos tiražēts vismaz 20 gadus? Nezin, vai 
tā ir nejaušība, ka īsi pirms Ventspils Vaikule 
koncertēja Jūrmalā, kur viņas uzstāšanos (citu 
starpā) organizēja un apmaksāja “Rīdzenes 
sarunu” biedrs A. Šlesers?

Par uguņošanu nekā daudz nav ko teikt – 
pilnīgi atbilstoša 24 tūkstošiem eiro. Skaisti, 
krāšņi, efektīgi...

Noskaņas un (ne)skaļuma ziņā ar Ostas 
ielas promenādes “Bābelei” līdzīgo atmosfē-
ru tīkami kontrastēja Ventspils Muzeja tema-
tiskais sarīkojums Livonijas ordeņa pilī ar zel-
teriem un zeltenēm, un akordeonistu ansam-
bļa uzstāšanos retro stilā. Arī Brīvdabas muze-
ja apmeklētāji svētdien izbaudīja Amatu die-
nas jaukumus, cepļa atvēršanu, latviski tau-
tiskās skaņas, krāsas un smaržas.

TAUTAS BALSS, DIEVA BALSS
Divarpus dienu laikā uzrunājām vairākus svēt-

ku svinētājus, interesējoties par viņu iespaidiem.

„Par skaļu. Daudz par 
skaļu. Un burzma briesmī-
ga. Nevienu pašu brīdi nevar 
atpūsties.” (ģimenes galva; 
Ventspils)

„Man patika gājiens, 
tāpēc, ka es pati gāju. Vēl 
patika bērnu koncerts.” 
(Madariņa; Ventspils)

„Katru gadu viens un 
tas pats. Tās pašas krāmu 
bodes, tās pašas šašliku cep-
tuves Ventmalā. Un trok-
snis. Pagājušogad bija tas 
pats.” (kungs, kurš nevēlējās 
nosaukt savu vārdu)

„Koncerts Ventmalā būtu 
bijis labs, ja varētu apsēsties 
un mierīgi paklausīties. Tie 
iebraucēju pūļi – viņu vairāk 
nekā ventspilnieku. Jāprasa, 
kam tie svētki rīkoti, mums 
vai tūristiem?” (pensionāri 
Ilma un Zigurds; Ventspils)

„Mums patīk! Viss tāpat 
kā iepriekšējos gados, katru 
gadu braucam kopā ar 
radiem, kas piedalās tirdziņā. 
Puķu paklājus arī mūsējie, no 

Lietuvas, taisījuši.” (Darja un Antans; Lietuva)
„Mēs centāmies pabūt visur, kur ar kājām 

var izstaigāt. Negribas jau kritizēt, cilvē-
ki centušies, bet jocīgi tomēr... Programmā 
gandrīz neviena Ventspils kolektīva. Esot bijis 
kamerorķestris un Ventspils bigbends, bet 
tik vēlu vakarā, ka nebija vairs spēka aiziet. 
Nesaprotam, vai tiešām mūsu pilsētā vairs 
nav ne dziedātāju, ne dejotāju, ne aktieru, 
kam pilsētas svētkos īstā reize sevi prezentēt. 
Kāpēc nekur vairs neskan skaistā Ventspils 
himna, ko komponēja Zigmars Liepiņš? Kur 
palikuši mūsu slavenie kori, kas konkursos 
izpelnās godalgas? Estrādes ansambļi, jau-
niešu grupas? Dejotāji un visi citi? Tāda sajū-
ta, ka paši sev izrakstām nabadzības apliecī-
bu...” (trīs Ventspils skolotājas, kuras lūdza 
viņu vārdus neminēt)

KUR BIJA VENTSPILS KORI, 
ANSAMBĻI, DEJOTĀJI?

Patiešām, kur Ventspils pilsētas svētkos 
bija Ventspils kori, ansambļi, dejotāji, fol-
kloristi? Uz visām skatuvēm uzstājās māk-
slinieki no Rīgas, vēlreiz no Rīgas un atkal 
no Rīgas, Liepājas, Saldus. Bija pat Islandes 
mūziķe. Teiksiet – un kā tad vietējo nacionā-
lo kultūru asociācija? Labi, vienā sarīkojumā 
piedalījās, bet vai ar to gana? Ko tad mēs 
rādām viesiem, kā svētkos izteicam paši 
sevi? Ar ko lepojamies, kas ir mūsu pašu – 
neviltotais, neaizgūtais, bet ventspiliskais, 
unikālais? Ne šajos, ne iepriekšējos svētkos 
tā nebija, kaut gan pasākumu saraksts aiz-
ņem vairākas lappuses. Bet kur ir vienojo-
šais faktors, tāds kā bagātīgs pilsētas svētku 
lielkoncerts ar lepnu kopības sajūtu – lūk, 
ko mēs spējam, priecājieties, ventspilnieki, 
izbaudiet, ciemiņi! Lai ne tikai katram savi 
svētki, bet visiem kopīgi. 
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tādiem gandrīz neiespējami nokļūt, kur nu 
vēl uz bērnu izklaides pasākumiem. 

NO ĪRIJAS KOPĀ AR BESIKU
Pagājuši jau vairāki gadi, kopš šķirta Kristīnes 
laulība ar Danas tēvu. Par šādu kopdzīves 
iznākumu Kristīne runāt nevēlas, vien apstip-
rina, ka tam par iemeslu nav bijusi meitiņas 
slimība, kā tas līdzīgos gadījumos reizēm 
mēdz notikt. Bijušais vīrs strādājis Īrijā, un 
Kristīne kopā ar Danu kādu laiku pavadīju-
šas pie viņa. 
 “Es tur strādāt nevarēju, jo vajadzēja gādāt 
par Danu, saņēmu tikai atlīdzinājumu par 
viņas aprūpēšanu un pabalstu Danai. Bez 
atbalsta no malas ar to iztikt nav iespējams. 
Dana apmeklēja specializētu skoliņu bēr-
niem ar īpašām vajadzībām, taču meitiņai 
tajā uzturēties nepatika. Iepazīstot šo iestā-
di tuvāk, arī man bija jāpiekrīt, ka izglītošana 
tur notiek daudz zemākā līmenī, nekā, pie-
mēram, pie mums Ugālē. Tur vienkopus bija 
bērni ar fiziskām un garīgām kaitēm, turklāt 
Dana daudz ko no skoliņā mācāmā jau zinā-
ja, viņai nebija interesanti.” Kristīne atzīst, ka 
tas bijis viens no iemesliem, lai  aizbrauktu 
no Īrijas. 
Kā ieguvumu viņa min tur labi apgūto angļu 
valodu, kuru iemācīties palīdzējusi arī Danai. 

Uz skolu ratiņkrēslā. Ar cerību
Savukārt meitiņai šo zemi ik dienas atmiņā 
atsaucot  čivava šķirnes suņupuika Besiks, 
kuru viņi novārdzinātu Īrijā ne bez pūlēm 
izglābuši no nejauka saimnieka un atvedu-
ši uz Ugāli. Kopā ar kaķenīti Buču abi tagad 
dzīvo turpat, kur māte ar  meitiņu – pie vec-
vecākiem. Abi ir Danas mīluļi, Besiks paras-
ti iekārtojas gultā vai ratiņkrēslā Danai pie 
kājām, īpašā rituālā  tiek cienāts ar ābo-
liem, arbūziem, tomātiem un gurķiem, kurus 
ēd šņakstinādams. Bet svētku reizēs  Dana 
viņu palutina ar kādu īpašu, tikai Amerikā 
dabūjamu  kārumu, ko atved Kristīnes drau-
gi. Buču ņemšanai uz māju Dana noskatījusi 
Ugāles dzīvnieku patversmē, un nu jau vairā-
kus gadus viņa turp, cik vien iespējams bieži, 
aicina mammu doties sunīšu staidzināšanai 
un kaķīšu  barošanai.  Kristīne atceras gadī-
jumu, kad daļu no Danai labu ļaužu ziedotās 
naudiņas meitenīte savukārt ziedojusi dzīv-
nieku patversmei: viņiem taču tur tik  grūti 
bez savām mājām...

VĒL NEPIEEJAMĀS ZĀLES
Dana noteikti gribētu izmācīties par veterinā-
rārstu, lai līdzīgas dzīvās  radības ārstētu un 
aprūpētu. Mamma un jo vairāk Dana nezau-
dē cerības, ka tas patiešām kādreiz arī pie-
pildīsies. Nesen Eiropā izgudrotas un jau lie-
tošanai dabūjamas ļoti efektīvas zāles Danai 
līdzīgu slimnieku ārstēšanai. Pagaidām tās ir 
ārkārtīgi dārgas, parastiem cilvēkiem nepie-
ejamas, un Kristīne kopā ar vēl apmēram 
piecdesmit līdzīga likteņa māmiņām Latvijā 
sākušas darboties, lai rosinātu šā medika-
menta iekļaušanu valsts kompensējamo zāļu  
sarakstā. Gan mediķi, gan Kristīne, kas pama-
na vissīkāko meitenes veselības uzlabošanās 
niansi, stipri cer, ka slimība, lai arī ne pilnībā, 
var tikt uzvarēta. Dana jau tagad peldbasei-
nā var noturēties uz savām kājiņām, rociņās 
ir spēks grāmatas un rakstāmrīku noturēša-
nai, pirksti prot ne tikai zīmēt, bet arī  teka-
lē pa mobilā telefona un datora klaviatūrām 
pat labāk, nekā daudziem veselajiem vien-
audžiem. Turklāt  Danai ir laba angļu valo-
da, tā šovasar vēl pilnveidota, Pelču nomet-
nē kontaktējoties ar viņai iedalīto asistenti, 
Amerikas izcelsmes brīvprātīgo, sargeņģeli  
Keitiju, kura Latvijā strādā ortoprotēžu izgata-
vošanas lauciņā.  

IR ZINĀŠANAS, 
NAV IESPĒJAS TĀS PIELIETOT
Kristīne šovasar neklātienē absolvējusi augst-
skolu "Turība", iegūstot bakalaura grādu 
uzņēmējdarbības vadības specialitātē. Pirms 
tam Liepājā studējusi pedagoģijas zinības, 
taču tās dažādu iemeslu dēļ palikušas nepa-
beigtas. Nodoms esot uzsākt pašai savu 

nelielu biznesu, stāsta Kristīne, pagaidām 
gan neatklājot tieši kādā jomā. 
“Greznību strādāt pagaidām nevaru atļau-
ties, jo mana dzīve un sadzīve ir pakārtota 
Danas aprūpēšanai, “ Kristīne izvērtējusi, ka 
par niecīgo valsts piešķirto naudu cilvēku no 
malas šim darbiņam nolīgt nav iespējams. 
Tanī pat laikā mamma ir gandarīta, ka Dana, 
kā tas ar slimiem bērniem gadās,  nav kļu-
vusi par ģimenes tirānu, kas egoistiski prasa 
visu uzmanību veltīt un pārējo dzīves pakār-
tot tikai un vienīgi  viņai. 
 “Tieši otrādi, ar gadiem mēs viena otru 
sākam novērtēt (varbūt labāk teikt – cie-
nīt un mīlēt?) aizvien vairāk, un savstarpēji 
palīdzēt, kad gadās lielāki grūtumi. Sirsniņa 

Dana sarunā ar Valsts prezidenta kundzi Ivetu Pelčos nometnē "Cerību planēta".

Krāsu spēles ar Valsts prezidentu Raimondu Vējoni Pelčos Kuldīgas novadā. 

Danai ļoti atsaucīga, arī pret draugiem, tāpēc 
viņai to ir tik daudz.” Kristīne cer, ka meitiņai 
arī Ventspilī atradīsies saprotoši un izpalīdzī-
gi skolas un klases biedri. Daži tādi viņai te ir 
jau tagad, tie šovasar iepazīti Pelču nometnē  
un saikne tiek uzturēta gan klātienē, gan ar 
interneta un telefona starpniecību. Kristīnes 
tuvākajos plānos ir lūgt pašvaldības atbalstu 
slimajam bērnam piemērotāka dzīvokļa atra-
šanai, jo ar līdzšinējo valsts palīdzību vien to 
nevar atrisināt. Sapnis abām ar Danu ir kādreiz 
dzīvot kaut pieticīgā, bet atsevišķā mājiņā, kur 
viņa varētu netraucēti uzturēties ārpus telpām 
kopā ar Besiku un Buču. Šie draudziņi arī tagad 
tiks ņemti līdzi uz Ventspili, kā gan citādi! Bet 
dzīvokļa šaurībā visiem nebūs viegli. 

Ratiņkrēslā optimiste Dana.

Delfīnterapijas seansa laikā Krimā.
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Sestdien, 12. augusta pēcpusdienā motokrosa sporta fani no visas Latvijas sabrauks 
Ventspils Piedzīvojumu parkā uz vienām no Latvijas lielākajām, nozīmīgākajām un 
skatāmākajām sacensībām – “Ventbunkers” Lielās balvas izcīņu supermotokrosā. 
Šis gads sacensību rīkotājiem ir īpašs, jo AS “Ventbunkers” atbalstītās sacensības 
notiks jau 20. gadu! Ventspils motoklubs “Rodeo” cenšas jubilejas sacensības padarīt 
vēl aizraujošākas un daudzpusīgākas gan skatītājiem, gan sportistiem. Sportistu 
treniņus varēs vērot jau no plkst.15.00, bet oficiāli svinības sāksies plkst. 17.00 ar 
sportistu prezentāciju. 

Ir dīvaini un mulsinoši, albuma lapas šķirstot, redzēt, kā gadu gaitā mainījusies 
cilvēka seja. To pašu var teikt arī par pilsētas ainām. Šoreiz palūkosim, kas vairāk 
nekā simt gados noticis ar vienu no Ventspils laukumiem, kuru pirms vairākiem 
gadsimtiem nosauca par Siena tirgus laukumu, bet šajos laikos – centrs, kur lielā au-
tobusu pietura. Tā ir vieta, kur no senās Kuldīgas ielas atzarojas Ganību iela, veidojot 
izstieptu trijstūri.

Siena tirgus laukums

S 
ensenos laikos šis laukums atra-
dies ārpilsētā, iespējams, tuvu pil-
sētas vārtiem, kur laucinieki pār-
devuši pilsētniekiem sienu, salmus 
(arī iekšpilsētā turēja lopus), malku 

un žagarus.
Pirmais fotoattēls uzņemts vairāk nekā pirms 
simt gadiem. Mūsdienu skatītājs tajā atpazīs 
tikai tālākā plāna ēkas, kas joprojām dzīvas – 
trīsstāvu namu attēla vidū, tad mazāko, zaļ-
gani iekrāsoto mazliet pa kreisi. Lielā nama, 
kur vairāk nekā pusgadsimtu atradās pasts 
(tagad viesnīca “Vecais pasts”), vēl nav. Vēl 
atpazīstama ēka labajā pusē (Raiņa ielā), 
kuras augšstāvs paceļas pāri vienstāva nami-
ņam Kuldīgas ielas malā; tur ļoti ilgi atradās 
trauku un saimniecības preču veikals, bet 
tam blakus zemā, dzeltena mūra ēkā biju-
si petrolejas bode. Kreisajā pusē stūra namā 
atradusies kurpnieku darbnīca. Laukuma vidū 
– aka ar ūdens pumpi.
Otrajā attēlā skatupunkts nedaudz citāds – 
fotografēts no Ganību ielas 20. gadu beigās 
vai 30. sākumā. Redzams jaunstādītās liepu 
alejas gals un jau uzceltais avīžu kiosks – 
priekštecis vēlākajam kioskam, ko paaudžu 
paaudzes vienbalsīgi dēvējušas par apaļo 

kiosku, lai gan tas nekad nav bijis apaļš, bet 
seš- vai astoņstūrains. Kreisajā pusē jopro-
jām stāv vienstāva mūra māja, kur atrodas 
Matisona kurpniekdarbnīca un pāris veikali-
ņu. Tālāk kreisajā pusē var salūkot divstāvu 
mūra namu ar balkonu. Tur, pirmajā stāvā, 
bija skolotāju kooperatīva “Gaisma” grā-
matu un rakstāmlietu veikals; grāmatnīca 
“Gaisma” šo vietu saglabāja līdz 70. gadu 
sākumam, kad pārcēlās uz jaunu piecstā-
vu māju Jūras (tolaik 1. maija) ielā, atdodot 
vietu tik iemīļotajai un pat apdzejotajai kafej-
nīcai “Bitīte’.
Starpkaru periodā Siena tirgus laukumā bija 
ormaņu un taksometru stāvvieta, bet pie 
kioska uzstādīja vienu no pirmajiem tālru-
ņiem–automātiem ar numuru 244; zvanot uz 
šo numuru, varēja izsaukt taksīti uz mājām 
vai citu vietu.
Trešais attēls uzņemts 50. gadu beigās, agra 
pavasara dienā. Joprojām pie dzīvības un 
veselības ir Kuldīgas ielas labā puse (no 
fotogrāfa skatupunkta). Garajā mājā uz Raiņa 
ielas stūra vēl aizvien saimniecības preču un 
trauku veikals (protams, nacionalizēts), bla-
kus joprojām pārdeva petroleju. Ja varētu 
palūrēt aiz fotogrāfijas maliņas, ieraudzītu 

audumu un gatavo apģērbu veikalu, sieviešu 
un vīriešu frizētavu, ceptuvi, no kuras plūda 
svaigas klona maizes smarža... Taču kreisajā 
pusē aiz ietves māju vairs nav – esot node-
gušas, vai krievu bumbas šķembu ķertas II 
Pasaules kara beigās. Grāmatnīcas nama 
sienai pieslējies saldējuma kiosks – tas esot 
bijis zaļā krāsā. Jaunās liepas stādītas pirma-
jos pēckara gados. Te arī izveidojās centra jeb 
galvenā pietura, kam cauri gāja visi pilsētas 
autobusu maršruti.
Mūsdienās šai vietai atdots senais Siena tirgus 
laukuma nosaukums, lai tādā veidā saglabā-
tu vēsturi. Grūti pateikt, cik daudz vēstures 
tā saglabā, jo visas senās, glītās, Ventspilij tik 
raksturīgās mājas abpus trijstūra laukumam ir 
nograutas bez žēlastības. Divas minētās esot 
paņēmis karš; 60./70. gadu mijā iznīcināja 

visu labo pusi, lai uzceltu milzīgu, neizteiks-
mīgu daudzdzīvokļu namu kvartāla garumā. 
Krāsaino sienu, dakstiņu jumtu, savdabīgo 
logu un durvju vietā – netīri balts silikātķie-
ģelis – padomju laiku celtniecības simbols. 
No vecās apbūves pāri palika tikai “Gaismas”, 
vēlāk “Bitītes” nams – divstāvu ēka, kam cieši 
blakām brūns koka namiņš. Tagad nav arī to 
– jau jaunajos laikos Ventspils pašvaldība izlē-
ma, ka ēkas nojaucamas, – esot avārijas stā-
voklī. Vismaz mūra māja tāda noteikti nebi-
ja, to mums pastāstīja kāda bijusī iedzīvotāja. 
Vieta bijusi paredzēta it kā bankas celtniecī-
bai, ar ko pašvaldībai bijusi vienošanās. It kā... 
Tagad tai vietā aug zāle, smuki ķieģelīšu celi-
ņi, moderna autobusu pietura un raibas reklā-
mas. No vēstures palicis tikai nosaukums, un 
arī to daudzi nezina. 

“Ventbunkers” Lielā balva supermotokrosā – 
jau 20. gadu! 

Kalna pakājē būs uzstādīts speciāls “FMX 
Freestyle Show” tramplīns, uz kura savu 
meistarību ekstrēmajos frīstaila lēcienos 
un galvu reibinošos trikos rādīs pasaules 
mēroga zvaigzne – vācietis Tobiass Finks. 
Šogad viņam asistēs vairākkārtējs starptau-
tisku šovu dalībnieks un Polijas čempions 
Arturs Puzio, Latvijas jaunā uzlecošā zvaig-
zne Kalvis Skrastiņš, kurš tikko atgriezies 
pēc smagas traumas. Sportisti savā šovā ir 
iekļāvuši sarežģītus trikus un elementus, kā 
arī,  strādājot un lecot trijatā, ir gatavi parā-
dīt Ventspils publikai kaut ko vēl neredzētu, 
atraujoties no 22 metru augstās rampas un 
veicot vairāk nekā 30 metrus tālu lidojumu 
gaisā. Jubilejas pasākumā Motokrosa svētkos 

Š 
is būs jau septītais gads, kad super-
motokross notiek Piedzīvojumu 
parkā, kurā šim pasākumam par 
godu tiek uzbūvēta speciāli izvei-
dota trase. Tā ir īpaša ar to, ka tā 

tiek būvēta katru gadu no jauna un ir uni-
kāla ar savu sarežģīto rokrakstu, neatkārto-
jamību un pārskatāmību. Apmeklētāju ērtī-
bām kalna pakājē tiek izvietotas speciālas 
pārvietojamās skatītāju tribīnes, un ikviens 
motokrosa fans var redzēt pilnīgi visu brau-
cienu no starta līdz finišam – motokrosa 
braucēji pēc starta brauc augšā kalnā, un 
trases otrā daļa ir garais nobrauciens ar 
līkumiem un tramplīniem. Tas ir patiešām 
iespaidīgs skats!

savu pirmo iznācienu piedzīvos ventspilnieks 
Oskars Ābele.
Supermotokrosa sacensību formāts ir īss, 
dinamisks un tāpēc arī uzvarētājs grūti prog-
nozējams. Sacensības norisināsies prestižā-
kajās un visprofesionālākajās – MX1 un MX2 
klasēs. Vispirms no plkst. 17.30 sāksies kva-
lifikācijas braucieni, bet kulminācijas brīdis 
– finālbraucieni – sāksies plkst. 18.50. Par 
“VENTBUNKERS” balvu sacentīsies 15 ātrā-
kie sportisti katrā klasē. Savu meistarību 
skatītājiem demonstrēs spēcīgākie Igaunijas, 
Lietuvas, Zviedrijas, Somijas, Holandes un 

Latvijas  motosportisti – viņu vidū arī tādi, kuri 
šogad brauc Eiropas un pasaules čempionātos. 
Šajā jubilejas reizē organizatori ir iecerēju-
ši un parūpējušies par to, lai “Ventbunkers” 
Lielā balva būtu īsti sporta un kultūras svēt-
ki visai ģimenei, tādēļ gaidāmi arī pārsteigu-
mi: pasākuma programma ir veidota tā, lai 
moto sacensības papildinātu muzikālas pau-
zes, konkursi ar vērtīgām balvām. Trešo reizi 
notiks pasākuma apmeklētāju vidū populari-
tāti ieguvušais fanu skrējiens. Apbalvos trīs 
ātrākos skrējējus, kuri pirmie būs uzskrējuši 
kalna galā. 

1.

2. 3.
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A U N S
Prāts nemierīgs, gribēsies pārmaiņas un uzsākt ko jaunu. Nedari neko 
ātrumā. Brīvdienās mēģini sakārtot domas – pavadi laiku pie dabas, 

relaksējies pirtī, palutini sevi ar to, kas sagādā prieku. Lietišķajā jomā sekmīgs 
laiks privātajam biznesam vai ienesīgam papildus darbam. Karjeras iespējas 
rūpīgi jāizvērtē.

V Ē R S I S
No vienas puses sirds ilgosies pēc iespējas vairāk laika pavadīt 
mājās kopā ar savējiem, no otras – vilinās jauni apvāršņi. Ja vēl 

neesi bijis atvaļinājumā, dodies kaut kur kopā ar saviem mīļajiem. Darbā jauni 
sakari un autoritātes nostiprināšanas laiks, taču, pieņemot svarīgus lēmumus, 
ieklausies arī citos.

D V Ī Ņ I
Vajadzētu koncentrēt spēkus jauniem sasniegumiem, kas papildinās 
naudas maciņa saturu. Pastāv labas iespējas pavairot ienākumus. Tajā 

pat laikā nebūtu vēlams aizdot vai aizņemties, kā arī iegādāties dārgas lietas 
līzingā.  Darbā jastrādā precīzi, jo pastāv iespējas pieļaut kļūdas. Nepaļaujies uz 
citu solijumiem, kaut kas var sanākt ne tā.

V Ē Z I S
Labi darbosies intuīcija, tu ātri orientēsies situācijās un izpratīsi citu 
nolūkus un rīcības motīvus. Būsi labs padomdevējs, un tevī ieklausī-

sies. Izejot sabiedrībā, par piekrišanas trūkumu nebūs jāsūdzas. Savukart lietiš-
ķajā jomā var rasties iespējas pavairot ienākumus. Nekautrējies runāt par nau-
das lietām, aktīva rīcība dos rezultātus.

L A U V A
Tu ar savu aizrautību iedvesmosi līdzcilvēkus. Ir īstais brīdis veidot 
noderīgus kontaktus, apgrozīties sabiedrībā un atklāt savus talantus. 

Darbā situācijas saspringtas, nebūtu vēlams strīdēties par to, ko nevari ietek-
mēt. Velti vairāk uzmanības privatajai dzīvei. Jauna iepazīšanās var pāraugt 
nopietnās un satbilās attiecībās. 

J A U N A V A
Labs laiks mājas darbiem, labprāt kārtosi, remontēsi, uzposīsi. Arī radi-
nieku vajadzības prasīs savu tiesu uzmanības. Kas jādara – jādara. 

Privātajā dzīvē iespējamas pārmaiņas. Ja kaut kas nav pa prātam, izrunājies ar 
mīļoto. Brīvajiem ļaudīm kāda tikšanās sirdī var iemest dzirkstelīti. Darbā viss ritēs 
savu gaitu, godprātīgi izpildi pienākumus, bet jaunus projektus pagaidām neuzsāc.

S V A R I
Viegli veidosi kontaktus un īstajā brīdī satiksi īstos cilvēkus. Pastāv 
iespējas iegūt jaunus darījumu partnerus, draugus. Kāda tikšanās var 

pāraugt simpātijās ar tālejošu turpinājumu. Darbs prasīs iedvesmu un precizi-
tāti, esi uzmanīgs, lai neieviešas kļūdas. It īpaši tad, ja strādā ar dokumentiem 
vai finansēm. 

S K O R P I O N S
Izmanto savas stratēģa dotības - domā, plāno, rēķini, taču reālu dar-
bošanos ātrāk par septembri neuzsāc. Auglīgi būs ilgtermiņa plāni un 

projekti. Darbā situācijas mainīgas un diezgan stresainas, tāpēc brīvdienās pie-
nācīgi jāatpūšas. Aizbrauc pie dabas makšķerēt vai sēņot. Kādu laiku derētu 
pavadīt divatā ar mīļoto cilvēku.

S T R Ē L N I E K S
Iespējams, nāksies uzņemties atbildīgus darbus, risināt lietišķus 
jautājumus vai kārtot darīšanas iestādēs. Gan tiksi ar šiem pienāku-

miem galā, vienīgi jābūt uzmanīgam, ja darīšana ar dokumentiem. Brīvdienās 
atpūties un izklaidējies, satiecies ar draugiem, apmeklē klubu vai ballīti. 
Attiecību jomā krāsaini piedzīvojumi.

M E Ž Ā Z I S
Piemērots laiks nelieliem mājas darbiem. Būsi noskaņots sakārtot 
saimniecību un izrīkot mājiniekus, taču nepārspīlē, viņi var iebilst. 

Nevajadzētu sākt nopietnu remontu vai pārbūvi. Brīvajiem ļaudīm šis periods 
sekmīgs nopietnu attiecību veidošanai, bet pāriem derētu padomāt kā ikdienu 
padarīt krāsaināku.

Ū D E N S V Ī R S
Profesionālās lietas liksies svarīgākas par visu citu. Emocionāli dzīvo-
si līdzi veiksmēm un neveiksmēm darbavietā, kaut arī tas varbūt tevi 

nemaz neskar. Svarīgi, lai tavs veikums tiek adekvāti novērtēts naudas izteik-
smē. Brīvdienas pavadi ar ģimeni un tuviniekiem. Ja esi sirdī brīvs, iespējams, 
satiksi savu īsto cilvēku.

Z I V I S
Izbaudi vasaru, dodoties piknikā, ekskursijā vai vienkārši izbraucie-
nā. Jaukas izklaides kopā ar ģimeni un dalīšanās iespaidos. Ar savē-

jiem būs, par ko parunāt. Jaunajā nedēļā darbs prasīs enerģiju, bet tu daudz 
sasniegsi un lieliski parādīsi savas spējas. Labs palīgs būs intuīcija, tā daudz ko 
pateiks priekšā.
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Karikatūra

MEDIJU ZIŅA: LTV populārais raidījums “Adreses” ar Mārtiņu Ķibildu vadītāja ampluā pievērsies 
reģionālajām augstskolām, salīdzinot, kāda tad ir studentu dzīve Ventspils un Rēzeknes augst-
skolās... Lai cik skaisti arī neizskatītos mūsu Ventspils Augstskolas reklāma tālrādes ekrānos, 
LTV secinājums bija mums galīgi neglaimojošs: ja Rēzeknē arhitektiem un plānotājiem izdevies 
skaisti, gaumīgi un mūsdienīgi iekļaut studentu pilsētiņā gan veco Rēzeknes skolotāju institūta 
vēsturisko ēku, gan jauno, moderno augstskolas korpusu, turklāt ietaupot ierobežotos līdzek-
ļus un izveidojot ap studentu pilsētiņu estētisku vidi, tad Ventspilī situācija cita – augstskola 
joprojām esot gluži kā vecā poliklīnika un slimnīca daudzdzīvokļu māju neestētisko pagalmu 
ielenkumā, kas tikai pieķibināta augstskolas vajadzībām, bet daudzās piebūves vairāk līdzino-
ties haotiskai būvniecībai bez vienotas vīzijas un mērķa.



ОВЕН
Вас охватит беспокойство, захочется перемен, появится желание начать что-ни-
будь новое. Ничего не делайте второпях. В выходные попытайтесь привести 
в порядок мысли – проведите время на природе, расслабьтесь в бане, поба-

луйте себя тем, что доставляет вам удовольствие. В деловой сфере удачное время для 
начала бизнеса или прибыльной дополнительной работы. Тщательно взвесьте карьерные 
перспективы. 

ТЕЛЕЦ
С одной стороны, захочется больше времени проводить со своей семьей, 
с другой – будете стремиться к новым горизонтам. Если вы еще не были в 

отпуске, отправьтесь куда-нибудь со своими домочадцами. На работе – новые связи и 
время укрепления авторитета, однако, принимая решения, стоит прислушаться к мнению 
окружающих. 

БЛИЗНЕЦЫ
Нужно сконцентрироваться на достижении новых целей, что позволит пополнить 
содержимое кошелька. Существует хорошая возможность увеличить доходы. В 
то же время нежелательно давать в долг или занимать деньги, а также делать 

дорогие покупки в лизинг. На работе выполняйте свои обязанности максимально точно, так 
как существует вероятность ошибок. Не полагайтесь на обещания других людей, что-то 
может пойти не так, как предполагалось. 

РАК
 У вас будет хорошо работать интуиция, вы сможете быстро ориентировать-
ся в ситуациях, понимать цели и мотивы поступков других людей. Вы сможе-
те давать окружающим хорошие советы, к вашему мнению прислушаются. Во 

время выхода в свет вы не будете обделены вниманием. В свою очередь, в деловой сфере 
может появиться возможность увеличить доходы. Не стесняйтесь говорить о денежных 
вопросах, активные действия принесут результат. 

ЛЕВ
Ваша увлеченность позволит вам вдохновлять окружающих. Самое время уста-
навливать полезные контакты, выходить в люди и демонстрировать свои талан-

ты. На работе возможны напряженные ситуации, желательно не ссориться по поводу того, 
на что повлиять вы не можете. Больше внимания уделяйте личной жизни. Новое знаком-
ство может перерасти в серьезные и стабильные отношения. 

ДЕВА
Хорошее время для выполнения домашней работы, вы с удовольствием будете 
прибирать, ремонтировать, наводить лоск. Родственники также потребуют ваше-

го внимания. Что нужно, то нужно. В личной жизни возможны перемены. Если что-то вам 
не по нраву, поговорите об этом с любимым человеком. Свободные представители знака 
могут ожидать приятной встречи, от которой в сердце загорится искорка. На работе все 
будет идти своим чередом, честно выполняйте свои обязанности, но новых проектов лучше 
не начинать. 

ВЕСЫ
Вы с легкостью будете устанавливать контакты и в нужный момент встретите 
нужных людей. Существует вероятность обрести новых деловых партнеров, 
друзей. Встреча может перерасти в симпатию и иметь продолжение. Работа 

потребует вдохновения и точности, будьте внимательны, чтобы не допустить ошибок. 
Особенно, если вы работаете с документами или финансами. 

СКОРПИОН
Используйте свои стратегические способности – думайте, планируйте, считайте, 
однако реальную деятельность лучше отложить до сентября. Плоды принесут 
долгосрочные планы и проекты. На работе ситуации переменчивы и могут вызы-

вать стресс, поэтому в выходные отдохните как следует. Отправьтесь на природу, поры-
бачьте или сходите за грибами. Какое-то время хорошо бы провести вдвоем с любимым 
человеком. 

СТРЕЛЕЦ
Возможно, придется взять на себя ответственную работу, решать деловые 
вопросы или улаживать проблемы в учреждениях. Вы сможете со всем этим 

справиться, только будьте внимательны, если имеете дело с документами. В выходные 
отдохните и развлекитесь, встретьтесь с друзьями, посетите клуб или вечеринку. В сфере 
отношений – разнообразные приключения. 

КОЗЕРОГ
Подходящее время для мелких домашних работ. Вы будете настроены решать 
хозяйственные вопросы и давать поручения домашним, но не перестарайтесь – 

они могут начать возражать. Не рекомендуется начинать серьезный ремонт или перестрой-
ку. Для свободных людей этот период может оказаться удачным, чтобы построить серьез-
ные отношения, а парам стоит подумать, как сделать будни более красочными. 

ВОДОЛЕЙ
Профессиональные вопросы будут казаться важнее всего прочего. Вы буде-
те очень эмоционально переживать удачи и неудачи на работе, даже если вас 
лично они не касаются. Важно, чтобы ваши достижения адекватно были оцене-

ны в денежном эквиваленте. Выходные проведите с семьей и близкими. Если же вы сво-
бодны, возможно, вам удастся встретить свою вторую половинку. 

РЫБЫ
Наслаждайтесь летом – отправьтесь на пикник, экскурсию или просто в поезд-
ку. Вас ожидают приятные развлечения в кругу семьи и обмен впечатления-

ми. Вам будет о чем поговорить со своими близкими. С наступлением новой недели рабо-
та потребует от вас немало энергии, но вам удастся многого достичь и прекрасно пока-
зать свои способности. Хорошим помощником станет интуиция, она многое вам подскажет 
заранее. 
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Ответы: 

Новости масс-медиа: Мартиньш Кибилдс в амплуа ведущего популярной телевизионной 
передачи LTV “Adreses” обратился к региональным высшим учебным заведениям, 
сравнив, какая жизнь у студентов Вентспилсской и Резекненской высших школ…  
Какой бы привлекательной и красивой не выглядела реклама нашей Вентспилсской 
высшей школы на экранах, вывод  и отзыв  LTV был для нас абсолютно нелестный: 
если в Резекне архитекторам и планировщикам удалось красиво, современно и со 
вкусом вписать в студенческий городок и старое историческое здание Резекненского 
учительского института, и новый современный корпус высшей школы,  к тому же 
сэкономив ограниченные средства и создав вокруг студенческого городка эстетическую 
среду,  то в Вентспилсе ситуация иная – здание высшей школы по-прежнему, как и 
старая поликлиника и больница, в окружении неэстетичных дворов многоквартирных 
домов, которое только  приспособлено для нужд высшей школы, а многочисленные 
пристройки больше похожи на хаотичное строительство без единого видения и цели. 

Рисунок: Zemgus
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фактически закрыты в четырех стенах, пото-
му что даже на процедуры на общественном 
транспорте добраться для них практически 
невозможно, что же говорить о развлека-
тельных мероприятиях. 

ИЗ ИРЛАНДИИ – ВМЕСТЕ С БЕСИКОМ
Прошло уже несколько лет с тех пор, как 

расторгнут брак Кристине с отцом Даны. 
Эту тему Кристине не хочет обсуждать, она 
лишь отмечает, что это не связано с болез-
нью дочери, как это бывает в похожих ситу-
ациях. Бывший муж работал в Ирландии, 
и Кристине вместе с Даной какое-то время 
провели у него. 

«Я не могла там работать, потому что 
нужно было заботиться о Дане, получала 
только деньги по уходу за ребенком и ее 
пособие. Без поддержки со стороны на это 
прожить невозможно. Дана посещала специ-
ализированную школу для детей с особыми 
нуждами, однако находиться там дочурке не 
нравилось. Когда я познакомилась поближе 
с работой этого учреждения, то мне стало 
ясно, что образование там на значительно 
более низком уровне, чем, например, у нас в 
Угале. Там вместе находились дети с физи-
ческими и душевными болезнями, к тому же, 
Дана многое из того, чему учили в школе, 
уже знала, ей было неинтересно». Кристине 
признает, что это было одной из причин, по 
которой они уехали из Ирландии. 

Кристине отмечает, что там она хорошо 
освоила английский язык, который помогла 

выучить и Дане. Это безусловный плюс. В 
свою очередь, дочери об этой стране каж-
дый день напоминает собачка породы чиху-
ахуа Бесик, которого, ослабленным, они не 
без усилий спасли от плохого хозяина в 
Ирландии и привезли в Угале. Вместе с 
кошечкой Бучей они теперь живут там же, где 
и мать с дочерью, – у бабушки с дедушкой. 
Оба животных – Данины любимцы. Бесик 
обычно устраивается в кровати или инва-
лидном кресле у ног девочки, с удовольстви-
ем лакомится яблоками, арбузами, помидо-
рами и огурцами, которые он ест, причмоки-
вая. А по праздникам Дана балует его осо-
бенным лакомством, которое можно найти 
только в Америке и которое привозят друзья 
Кристине. Бучу, которую они взяли в дом, 
Дана присмотрела в Угальском приюте для 
животных, и вот уже несколько лет как можно 
чаще она зовет маму туда, чтобы выгулять 
собак и покормить котиков. Кристине вспо-
минает случай, когда часть пожертвованных 
добрыми людьми денег Дана, в свою оче-
редь, пожертвовала приюту для животных: 
им же там так трудно без своего дома… 

ПОКА НЕДОСТУПНОЕ ЛЕКАРСТВО
Дана, определенно, хотела бы выучиться 

на ветврача, чтобы лечить подобных живых 
существ и заботиться о них. Мама и осо-
бенно Дана не теряют надежды, что ког-
да-нибудь это действительно произойдет. 
Недавно в Европе изобретено и уже доступ-
но к использованию очень эффективное 
лекарство для лечения больных вроде Даны. 
Пока оно невероятно дорогое, недоступное 
для обычных людей, и Кристине вместе с 
еще приблизительно пятьюдесятью матеря-
ми со схожей судьбой начали действовать, 
чтобы добиться включения этого медика-
мента в список лекарств, компенсируемых 
государством. Как медики, так и Кристине, 
которая замечает малейшие нюансы в улуч-
шении состояния здоровья девочки, очень 
надеются, что болезнь, пусть не полностью, 
но будет побеждена. Дана уже сейчас в пла-
вательном бассейне может устоять на своих 
ногах, в ручках есть сила, чтобы удержать 
книжки и письменные принадлежности, паль-
цы умеют не только рисовать, но и переби-
рать клавиатуру мобильного телефона или 
компьютера даже лучше, чем многие здоро-
вые ровесники. К тому же, у Даны хороший 
английский язык, который девочка совер-
шенствовала этим летом в лагере в Пелчи, 
общаясь со своей ассистенткой, волонтером 
американского происхождения, ангелом-хра-
нителем Кейти, которая в Латвии работает в 
сфере изготовления ортопротезов. 

ЗНАНИЯ ЕСТЬ, НЕТ ВОЗМОЖНОСТИ ИХ 
ПРИМЕНИТЬ

Кристине в этом году заочно окончила выс-
шую школу «Turība», получив степень бака-
лавра по специальности «управление пред-
принимательской деятельностью». Ранее 
изучала педагогику в Лиепае, однако по раз-
ным причинам не завершила это образова-

ние. Есть намерение начать свой небольшой 
бизнес, говорит Кристине, но пока не рас-
крывает, в какой сфере. «Роскошь работать 
пока не могу себе позволить, поскольку моя 
жизнь и быт подчинены заботе о Дане», – 
Кристине предполагает, что нанять человека 
со стороны за те мизерные деньги, что пла-
тит государство, невозможно. В то же время 
мама ценит то, что Дана не стала семейным 
тираном, который эгоистично требует уде-
лять все внимание и подчинять жизни всех 
членов семьи лишь его нуждам, как это зача-
стую случается с больными детьми. 

«Как раз наоборот, с годами мы начина-
ем друг друга ценить (может быть, лучше 
сказать – уважать, любить?) все больше и 
помогать друг другу, когда возникают более 
серьезные трудности. Сердечко у Даны 
очень отзывчивое, в том числе, и по отно-
шению к друзьям, поэтому у нее их так 

много». Кристине надеется, что у дочень-
ки и в Вентспилсе найдутся понимающие и 
отзывчивые друзья по школе и однокласс-
ники. Некоторые из них у нее уже есть, этим 
летом они познакомились в лагере в Пелчи, 
и теперь поддерживают связь как лично, так 
и при помощи интернета и телефона. В бли-
жайших планах Кристине – просить у само-
управления поддержки, чтобы найти более 
подходящую для нужд больного ребенка 
квартиру, поскольку при помощи государ-
ственной поддержки, которая оказывалась 
до сих пор, решить этот вопрос невозможно. 
Они обе с Даной мечтают когда-нибудь жить 
пусть в скромном, но отдельном домике, где 
девочка могла бы спокойно находиться вне 
помещения вместе с Бесиком и Бучей. Эти 
друзья и сейчас переедут вместе со своей 
хозяйкой в Вентспилс, как же иначе! Но в 
тесной квартире им всем будет нелегко. 

В школу – в инвалидной коляске. С надеждой

В инвалидной коляске – оптимистка Дана.

Дана участвует в беседе с супругой президента Латвии Иветой в лагере  
«Планета надежд» в Пелчи.

Игры с цветом вместе с президентом страны Раймондом Вейонисом в Пелчи Кулдигского края. Во время сеанса дельфинотерапии в Крыму.
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В стародавние времена эта пло-
щадь находилась вне города, воз-
можно, вблизи городских ворот, 
где сельские жители продавали 
горожанам сено, солому (в городе 

также держали скот), дрова и хворост. 
Первая фотография сделана более ста 

лет назад. Современный горожанин узнает 
лишь здания на заднем плане, которые до 
сих пор «живы», – трехэтажный дом посе-
редине и строение поменьше, зеленовато-
го цвета, левее. Большого здания, в кото-
ром более полувека назад находилась почта 
(ныне гостиница «Vecais pasts»), теперь уже 
нет. Еще можно узнать здание на правой сто-
роне (на улице Райниса), верхний этаж кото-
рого возвышается над одноэтажным домиком 
на окраине улицы Кулдигас; там очень долго 
находился магазин посуды и хозтоваров, а 
в низком желтом каменном здании поблизо-
сти была керосиновая лавка. По левую сто-
рону в угловом доме располагалась сапо-
жная мастерская. Посреди площади – водя-
ная колонка.

На втором изображении несколько иной 
ракурс – фотография сделана с улицы 
Ганибу в конце 20-х или начале 30-х годов. 
Запечатлен конец посаженной недавно липо-
вой аллеи и уже построенный газетный киоск 
– предшественник киоска, который из поко-
ления в поколение называли «круглым кио-
ском», хотя он никогда не был круглым, а 

Сенная рыночная площадь
Перелистывая страницы исторического альбома, так удивительно видеть, как с течени-
ем времени меняются лица людей. То же самое можно сказать и о городских пейзажах. 
На этот раз наш рассказ посвящен тому, что более ста лет назад происходило с одной 
из вентспилсских площадей, которая несколько столетий обратно получила название 
Сенной рыночной площади, а ныне является центром, где находится большая автобусная 
остановка. Это место, где от древней улицы Кулдигас ответвляется улица Ганибу, образуя 
вытянутый треугольник. 

шести- или восьмиугольным. С левой сторо-
ны до сих пор стоит одноэтажный каменный 
дом, в котором находится обувная мастер-
ская Матисона и пара магазинчиков. Дальше 
на левой стороне можно разглядеть двухэ-
тажное здание с балконом. Там на первом 
этаже был магазин учительского кооперати-
ва «Gaisma», в котором продавались книги и 
письменные принадлежности; книжный мага-
зин «Gaisma» сохранил это место до начала 
70-х годов, когда перебрался в новое пятиэ-
тажное здание на улице Юрас (тогда Первого 
мая), отдав место такому любимому и даже 
воспетому в стихах кафе «Bitīte».

В период между войнами на Сенной рыноч-
ной площади была стоянка извозчиков и 
такси, а возле киоска был установлен один 
из первых телефонных автоматов с номером 
244; позвонив по этому номеру, можно было 
вызвать такси к дому или в другое место. 

Третий снимок сделан в конце 50-х годов, 
в первые весенние дни. До сих пор «жива 
и здорова» правая сторона улицы Кулдигас 
(если смотреть с точки зрения фотографа). В 
длинном здании на углу улицы Райниса все 
еще располагался магазин посуды и хозтова-
ров (конечно, национализированный), рядом 
с ним все еще продавали керосин. Если бы 
было возможно заглянуть за краешек фото-
графии, то можно было бы увидеть магазин 
тканей и готовой одежды, мужскую и женскую 
парикмахерскую, пекарню, от которой распро-

странялся запах свежеиспеченного подового 
хлеба… Однако на левой стороне, за тротуа-
ром, зданий больше нет – якобы сгорели или 
были разрушены осколками русских бомб в 
конце Второй Мировой войны. К стене здания 
книжного магазина прилегал киоск мороженого 
– вероятно, он был зеленого цвета. Молодые 
липы высаживались в первые послевоенные 
годы. Здесь и появилась центральная, или 
главная, остановка, через которую проходили 
все маршруты городских автобусов. 

В наше время этому месту возвращено ста-
ринное название Сенной рыночной площа-
ди, чтобы таким образом сохранить историю. 
Сложно сказать, в какой степени здесь сохра-
нена история, ведь все древние, красивые, 
такие характерные для Вентспилса здания 
по обе стороны треугольника площади были 
безжалостно уничтожены. Два упомянутых 
якобы уничтожены во время войны; на рубе-
же 60-70-х гг. была уничтожена вся правая 
сторона, чтобы построить огромный, невыра-

зительный квартал многоквартирных домов. 
Вместо красочных стен, черепичных крыш, 
своеобразных окон и дверей – грязно-бе-
лый силикатный кирпич – символ строитель-
ства советского времени. Из старой застрой-
ки остались лишь здание магазина «Gaisma», 
позднее – кафе «Bitīte» – двухэтажное зда-
ние, рядом с которым был коричневый дере-
вянный домик. Теперь нет и их – уже в новое 
время Вентспилсское самоуправление реши-
ло, что здания нужно снести – дескать, нахо-
дились в аварийном состоянии. По край-
ней мере, каменное здание, определенно, 
не являлось аварийным, о чем нам расска-
зала одна из бывших жильцов. Место было 
предусмотрено вроде бы для строительства 
банка, с которым у самоуправления был дого-
вор. Вроде бы... Сейчас на этом месте рас-
тет трава, красивые кирпичные дорожки, 
современная автобусная остановка и пестрая 
реклама. Историческим осталось лишь назва-
ние, да и его многие не знают. 

В субботу, 12 августа, после обеда все фаны мотокросса со всей Латвии соберутся в 
Вентспилсском парке приключений на одно из самых больших, важных и значимых 
соревнований – розыгрыш Большого приза “Ventbunkers” в супермотокроссе. Этот год 
для устроителей состязаний особенный, так как поддерживаемые АО “Ventbunkers” 
соревнования проводятся уже 20 лет! Вентспилсский мотоклуб постарался сделать юби-
лейные соревнования еще увлекательнее и разностороннее как для зрителей, так и для 
спортсменов.  Тренировки спортсменов можно будет увидеть уже с 15.00, а официальное 
торжество начнётся в 17.00 с презентации спортсменов.  

Большой приз “Ventbunkers” в супермотокроссе – уже 20 лет! 

Э то будет уже седьмой год, когда 
супермотокросс проводится в 
Парке приключений, где в честь 
этого мероприятия построена 
специально созданная трасса. 

Она особенна тем, что строится заново каж-
дый год и является уникальной своим слож-
ным почерком, неповторяемостью и тем, что 
хорошо просматривается.   Для удобства 
посетителей у подножия горы будут уста-
новлены специальные передвижные трибу-
ны для зрителей, и каждый фанат мотокрос-
са сможет полностью увидеть весь мотокросс 
от старта до финиша – участники мотокроса 
после старта поедут вверх в гору, и вторая 
часть трассы – длинный съезд с извилина-
ми и трамплинами.  Это будет действительно 
впечатляющее зрелище!  

У подножия горы будет также установ-
лен специальный трамплин «FMX Freestyle 
Show», на котором своё мастерство в экс-
тремальных прыжках фристайла и голово-

кружительные трюки покажет звезда миро-
вого уровня – немец Тобиас Финк.  В этом 
году ему будет ассистировать многократ-
ный участник международных шоу и чемпи-
он Польши Артур Пузио, новая восходящая 
звезда Латвии Калвис Скрастиньш, который 
только что вернулся после тяжёлой травмы.  
Спортсмены включили в своё шоу сложные 
трюки и элементы, а также, работая и пры-
гая втроём, готовы показать вентспилсской 
публике что-то еще невиданное, оторвав-
шись от рампы на 22 метра, и совершив 
полёт в воздухе на более чем 30 метров.  На 
юбилейном мероприятии – празднике мото-
кросса – свой первый заезд испытает вент-
спилчанин Оскарс Абеле. 

Формат супермотокросса – короткий и 
динамичный, поэтому и победителя про-
гнозировать трудно. Соревнования прой-
дут по самому престижному и самому про-
фессиональному классу – MX1 и MX2. С 
17.30 начнётся квалификационный заезд, а 

кульминационный момент настанет в 18.50. 
За приз «VENTBUNKERS» будут соревно-
ваться 15 самых быстрых спортсменов в 
каждом классе. Своё мастерство зрителям 
продемонстрируют сильнейшие мотогонщи-
ки из Эстонии, Литвы, Швеции, Финляндии, 
Голландии и Латвии – среди них и такие, кто 
в этом году участвуют в чемпионатах Европы 
и мира.  

В этот юбилейный мотокросс организато-
ры позаботились и о том, чтобы розыгрыш 

Большого приза “Ventbunkers” был бы насто-
ящим спортивным и культурным праздни-
ком для всей семьи, поэтому ожидаются 
сюрпризы: программа мероприятия создана 
так, чтобы мотокросс дополнить музыкаль-
ными паузами, конкурсами и ценными при-
зами. Третий раз пройдёт ставший популяр-
ным среди посетителей мероприятия забег 
фанов. Призы получат три самых быстрых 
бегуна, которые первыми прибегут на вер-
шину горы. 
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На фото – микроавтобус возле дома в Вентспилсе, на ул. Ганибу. В окнах – пла-
каты, создатели которых, очевидно, вдохновились «разговорами олигар-
хов», опубликованными журналом «Ir», и состоявшимся в Риге, возле Рижского 
замка, первым народным собранием «За законность!». Это редко наблюдае-
мая в Вентспилсе картина, когда жители позволяют себе так открыто демонстриро-
вать свою реакцию против главы города. Это только начало? Время покажет. 

Суд, неудовлетворенный попытками Айвара Лембергса, обвиненного 
в тяжких преступлениях, затянуть процесс, решил рассмотреть дело в 
ударном темпе – начиная с августа, судебные заседания будут созы-
ваться каждый рабочий день. Несмотря на то что до судебных дебатов 
прокуроры не называют, какого конкретно срока заключения потребу-
ют для А. Лембергса, подсчеты TV3 Ziņas свидетельствуют, что речь 
может идти о более чем 10 годах. 

Лембергсу каждый рабочий день нужно будет отправляться 
на судебные заседания

TV3 сообщает, что недавно уголовное 
дело А. Лембергса стало самым длинным 
судебным процессом, рассматриваемым в 
первой инстанции, опередив так называемое 
дело о цифровом телевидении. Лембергс 
дает показания уже 10 месяцев. Суд счита-
ет, что обвиняемый сознательно многократно 
пытался затянуть процесс. 

ВОПРОС НЕСКОЛЬКИХ МЕСЯЦЕВ 
Как сообщает TV3, вскоре A. Лембергс 

может закончить давать показания, так 
как осталось всего пару эпизодов. К тому 
же, впервые в истории Латвии один судеб-
ный процесс решено рассматривать каж-
дый рабочий день. Начиная с августа, когда 
участники дела возвращаются из отпуска, в 
таком темпе дело предполагается рассма-
тривать в течение нескольких месяцев. 

Правда, адвокат Оскарс Роде, защища-
ющий сына А. Лембергса Анри, по причине 
болезни на этой неделе не сможет участво-
вать в заседаниях, поэтому начало судебного 
марафона перенесено на неделю. Несмотря 
на это, сказанное юристами, задействован-
ными в этом деле, заставляет предположить, 
что решение по делу – вопрос не нескольких 
лет, а нескольких месяцев. 

Во время судебных дебатов прокурату-
ра обобщит собранные доказательства, 
а также проинформирует, какого наказа-
ния потребует для A. Лембергса и других 
обвиняемых – сына А. Лембергса Анри и 
Ансиса Сормулиса. Юрист отказался пре-
доставить такую информацию TV3 Ziņas. 
Однако, учитывая, что А. Лембергс обвиня-
ется в нескольких тяжких преступлениях, ему 
может грозить тюремное заключение сроком 
от 10 до 20 лет.

ОБВИНЕНИЯ В ТЯЖКИХ 
ПРЕСТУПЛЕНИЯХ

Суд продолжает заслушивать показания А. 

Лембергса. Ранее прокуратура решила изме-
нить обвинение. Один из представителей 
группы прокуроров, Янис Илстерис, ранее 
подтвердил, что обвинение действительно 
изменено, однако эти изменения, по его мне-
нию, несущественны, то есть самые серьез-
ные статьи Уголовного закона обвиняемому 
все еще инкриминируются. Это получение 
взяток в особо крупных размерах и легализа-
ция преступно нажитых финансовых средств 
и другого имущества в крупных размерах. 

А. Лембергсу все еще в 15 разделах обви-
нения инкриминируется часть вторая ста-
тьи 325-й, которая предполагает ответствен-
ность за нарушение установленных законом 
для государственного должностного лица 
ограничений или запрета, если это соверши-
ло государственное должностное лицо, кото-
рое занимает ответственное положение. 

В свою очередь, четыре раздела обвине-
ния изменены с части второй статьи 325-й 
Уголовного закона на часть первую, так как 
решения в отношении четырех предприятий 
А. Лембергс принял как председатель прав-
ления Вентспилсского свободного порта и 
член правления. В связи с этим, если сде-
лан вывод о том, что обвиняемый совершил 
менее тяжкое преступление, квалификацию 
нужно менять. 

По словам прокурора, только пять разде-
лов обвинения были исключены, из более 
чем 200 решений это приблизительно шесть 
решений, поэтому никаких существенных 
изменений не произошло. 

Также поддерживается обвинение в уча-
стии в имущественных сделках, которые 
Лембергсу в связи с его служебным положе-
нием были запрещены. Здесь лишь меняет-
ся квалификация с части второй статьи 326-й 
на часть первую, поскольку Лембергс эти 
преступные деяния совершил как председа-
тель правления Вентспилсского свободного 
порта и член правления, указал Илстерис. 

ВЗЯТОЧНИЧЕСТВО, ЛЕГАЛИЗАЦИЯ 
СРЕДСТВ, НАЖИТЫХ ПРЕСТУПНЫМ 
ПУТЕМ, ПОДЛОГ

Он пояснил, что обвинения были измене-
ны и в прошлом году. Это было сделано в 
связи с тем, что из норм Уголовного закона 
было исключено понятие «повторности», в 
результате чего обвинение потребовалось 
изменить. «Прокуратура имеет право делать 
это до окончания судебного расследования, 
и это никоим образом не оказывает влияния 
на разумные сроки, поскольку не добави-
лись сведения о каких-либо новых обстоя-
тельствах, о которых обвиняемые или сви-
детели не давали бы показаний. Это нор-
мальный ход работы в соответствии с нор-
мами уголовного процесса», – резюмировал 
Илстерис. 

А. Лембергса прокуратура обвиняет в 
получении взяток в особо крупных размерах, 
легализации нажитых преступным путем 
финансовых средств и другого имущества, 

служебном подлоге, участии в имуществен-
ных сделках, которые в связи с занимаемым 
служебным положением ему были запреще-
ны, а также в злоупотреблении служебным 
положением и других преступлениях. 

Наряду с вентспилсским мэром на ска-
мье подсудимых оказались и его сын Анри, а 
также бывшее должностное лицо различных 
транзитных предприятий Ансис Сормулис. 
Все трое утверждают, что не понимают и не 
признают предъявляемых им обвинений. 

В деле приблизительно в 200 томах объ-
единены два уголовных процесса, которые 
прокуратура передала в суд во второй поло-
вине 2008 года. 

Рижский окружной суд это дело в расши-
ренном составе снова начал рассматривать 
20 августа 2009 года. По причине сложно-
сти данного дела сейчас его рассматривают 
судьи Борис Гейман, Ирина Янсоне и Лигита 
Кузмане, резервным судьей назначена Ария 
Жданова. 

Айварсу Лембергсу, возможно, 
может грозить тюремное заключение 
сроком от 10 до 20 лет.

Курземский окружной суд частично удовлетворил иск бывшего рек-
тора Вентспилсской высшей школы (ВВШ) Гиты Ревалде против 
Вентспилсского самоуправления и его вице-мэра Яниса Витолиньша. 
Суд потребовал, чтобы Витолиньш отозвал появившуюся в публич-
ном пространстве информацию, задевающую часть и достоинство, о 
том, что в то время, когда Г. Ревалде была ректором Высшей школы, 
незаконно были потрачены средства самоуправления в размере не 
менее 10 000 евро. 

Суд: утверждения Витолиньша в отношении Ревалде абсолютно ложны

О публикованную информацию 
том, что «в Вентспилсской выс-
шей школе незаконно потра-
чены средства самоуправле-
ния в размере не менее 10 000 

евро», суд признал полностью не соответ-
ствующей действительности и потребовал, 
чтобы Я. Витолиньш отозвал эту ложную 
информацию в новостных агентурах, через 
которые она была распространена, поясни-
ла помощник судьи Курземского окружно-
го суда Марта Шперберга. Суд также поста-
новил взыскать с Я. Витолиньша в пользу 
Г. Ревалде имущественную компенсацию за 
моральный ущерб в размере 3000 евро, а 
также судебные издержки в размере 24,89. 
Однако был отклонен иск Г. Ревалде в части 
против Вентспилсского городского самоуправ-
ления и в части о взыскании имущественной 
компенсации в 47 000 евро с Я. Витолиньша. 

«Учитывая все вышеуказанное, коллегия 
Курземского окружного суда заключила, что 
не подтвердилась публично распространен-
ная информация, что в Вентспилсской выс-
шей школе, которой в установленный период 

руководила Г. Ревалде, незаконно потрачены 
денежные средства. Также суд установил, 
что есть основания признать, что распро-
странение ложной информации затрагивает 
не только честь и достоинство Г. Ревалде, 
но также наносит вред репутации в широ-
ком кругу коллег и единомышленников», – 
заключил суд. 

Решение может быть обжаловано в 
Верховном суде в кассационном порядке в 
течение 30 дней со дня составления пол-
ного решения. Как позднее пообещал Я. 
Витолиньш, он это решение обжалует. 

Это важный поворот в данном споре, 
поскольку ранее, 7 февраля этого года, 
Вентспилсский суд отклонил гражданский 
иск Г. Ревалде против Я. Витолиньша и 
Вентспилсского муниципалитета. Г. Ревалде 
оспорила это решение Вентспилсского суда, 
и на этот раз результат совершенно иной. 
Ранее Г. Ревалде подчеркнула: Я. Витолиньш 
не привел доказательств того, что публично 
высказанная им информация, что в Высшей 
школе незаконно потрачены думские деньги 
как минимум в размере 10 000 евро, соответ-

ствует действительности. «К тому же, Янис 
Витолиньш, предоставляя информацию 
прессе, перепутал две различные фразы 
– «не соответствует цели присвоения» и 
«незаконно потраченные средства самоу-
правления», но не считает нужным извинить-
ся за это», – отметила Г. Ревалде. 

Я. Витолиньш пытался оправдываться, 
утверждая, что в своих высказываниях осно-
вывался на фактах, которые были установ-
лены в результате ревизии. Комиссия, соз-
данная Вентспилсской думой, в ходе реви-
зии констатировала, что по крайней мере 
10 700 евро из присвоенного самоуправле-
нием в 2015 году финансирования потраче-

ны не в соответствии с целью присвоения. 
Г. Ревалде считает, что ее репутации нане-
сен необратимый и непоправимый вред. Что 
главной целью этой клеветнической кампа-
нии было добиться ее отстранения с должно-
сти ректора Высшей школы, чего, как выяс-
нилось позднее, и удалось добиться. 

Это уже второй судебный процесс, каса-
ющийся защиты чести и достоинства, в 
котором замешан и потерпел поражение 
Я. Витолиньш. Я. Витолиньш выступал в 
качестве истца против вентспилсского пен-
сионера Ивара Янсона за комментарий в 
интернете, в котором вентспилчанин выра-
зил свою личную точку зрения. Комментируя 
на вентспилсском городском портале инфор-
мацию о том, что бывшая в то время рек-
тором Высшей школы Г. Ревалде избра-
на в качестве представителя в Совете рек-
торов в Латвийский стратегический совет 
по исследованиям и инновациям, которым 
руководила президент министров Лаймдота 
Страуюма, он высказал свое мнение: «Умная 
женщина, я рад. Она тоже поняла, что в 
Вентспилсе все идет к концу и воняет со 
всех сторон. Так же, как 28 июля было двой-
ное отравление в Вентспилсе, вспомним 
16.05.2012, когда травили жителей и гостей 
города, детей в Детском городке, студентов 
ВВШ, всех в Остгалсе и не только! Спасибо 
Я. Витолиньшу, что нет больше любимого 
ректора ВВШ Яниса Эглитиса (царствие ему 
небесное)». Пенсионер И. Янсонс, на кото-
рого Я. Витолиньш подал в суд, выиграл это 
дело и в Верховном суде, решение обжало-
ванию не подлежит. 
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ПЯТАЯ ЧАСТЬ ИЗБИРАТЕЛЕЙ 
НЕ ВИДЯТ СМЫСЛА УЧАСТВОВАТЬ 
В ВЫБОРАХ
Пятая часть избирателей не видят смысла 
принимать участие в выборах, и это основ-
ная причина, по которой они решили не 
участвовать в выборах в самоуправления, 
свидетельствуют результаты опроса, про-
веденного Центризбиркомом совместно с 
центром исследований SKDS. Смысла уча-
ствовать в выборах не видят 21% опрошен-
ных, которые приняли решение не участво-
вать в выборах в самоуправления в этом 
году. Подобный опрос проводился четыре 
года назад, за этот период число респон-
дентов, считающих участие в выборах бес-
смысленным, выросло на 2,4%. В свою оче-
редь, самый частый высказанный аргумент 
за участие в выборах – гражданский долг, о 
котором упомянули 35% опрошенных. 

АБОЛТИНЯ ДОПУСКАЕТ 
ВОЗМОЖНОСТЬ СЛОЖИТЬ 
ДЕПУТАТСКИЙ МАНДАТ 
Председатель парламентской фракции 
партии «Единство» Солвита Аболтиня не 
исключает возможности сложить депутат-
ский мандат до истечения срока полно-
мочий Сейма 12-го созыва и вернуться на 
дипломатическую службу. Также Аболтиня 
подтвердила, что не будет баллотировать-
ся на должность председателя партии или 
ее правления и на выборах в 13-й Сейм, 
так как решила уйти из политики.

ЗАЯВЛЕНИЕ НА ПРИСВОЕНИЕ 
СТАТУСА БЕЗРАБОТНОГО 
МОЖНО БУДЕТ ПОДАТЬ 
В ЭЛЕКТРОННОМ ВИДЕ 
Впредь подать заявление о присвоении 
статуса безработного или ищущего рабо-
ту можно будет в электронном виде, пред-
полагают поддержанные КМ изменения в 
правилах о порядке присвоения статуса 
безработного или ищущего работу и о необ-
ходимых для присвоения статуса докумен-
тах. Лицу предоставляется возможность 
подать заявление, заполнив специальную 
форму на едином портале государствен-
ных услуг и услуг самоуправления www.
latvija.lv, используя для этой цели средства 
аутентификации, доступные на портале. До 
сих пор с заявлением о присвоении статуса 
безработного или ищущего работу можно 
было обратиться, подав документы лично, 
отправив заявление, подписанное надеж-
ной электронной подписью с временной 
печатью, или отправив заявление по почте. 

РЕШЕНИЕ ПО МИЛУШУ БУДЕТ 
ПРИНЯТО ПОСЛЕ ЕГО ДОСТАВКИ 
В ЛАТВИЮ
На Кипре задержан осужденный в рамках 
дела о взятках на выборах в Юрмальское 
самоуправление в 2005 году предпри-
ниматель Герман Милуш, сбежавший из 
Латвии и с апреля 2007 года объявлен-
ный в международный розыск. В марте 
2007 года Земгальский окружной суд при-
знал Милуша, бывшего мэра Юрмалы 
Юриса Хлевицкиса и кандидата в депута-
ты Гвидо Харийса Волбругса виновными в 
передаче взятки депутату Илмару Анчансу, 
чтобы он на выборах мэра проголосовал за 
Хлевицкиса. Милуш получил пять лет тюрь-
мы с конфискацией имущества, и это нака-
зание он должен будет понести. Будет ли он 
привлечен к ответственности за уклонение 
от тюремного заключения, станет известно 
после того, как его доставят в Латвию. 

В СПОРЕ МЕЖДУ SS.LV И СГД БУДУТ 
ИСКАТЬ РЕШЕНИЯ 
В споре между порталом объявлений ss.lv 
и Службой госдоходов будут искать кон-
структивное решение с помощью медиато-
ра (посредника), информируют представи-
тели ss.lv. СГД приостановила деятельность 
крупнейшего в Латвии портала объявлений 
ss.lv из-за его отказа предоставить инфор-
мацию о незарегистрированных автоторгов-
цах. Приостановлена также хозяйственная 
деятельность предприятия ООО «Internet», 
связанного с владельцами ss.lv. А доменное 
имя ss.lv с понедельника закрыто. Правда, 
портал сменил доменное имя на ss.com и 
продолжает работать по этому адресу.

С таким же успехом выставки 
картин Сармите Цауне и Даце 
Грундмане можно было открыть 
и в другой день, и конкурс вока-
листов, посвященный памяти 

оперной певицы Алиды Ване, мог бы не быть 
связан с праздником города. И чемпионат по 
драгрейсу – вещь сама по 
себе. 

ВЫСОКИЕ ЛИЦА 
«ПРИНИМАЮТ ПАРАД» 

Поэтому традиционно 
моментом открытия праздни-
ка считается вечер пятницы, 
когда на Ратушной площа-
ди проходит церемония вру-
чения городских наград за 
вклад в развитие Вентспилса 
и защиту чести города на 
государственном и миро-
вом уровне. Большой приз в 
этом году достался руково-
дителю одного из предприя-
тий самоуправления – дирек-
тору Коммунального управ-
ления Андрису Каусениексу. 
Вторым, в известной степе-
ни кульминационным меро-
приятием, стало ежегод-
ное шествие по проспекту 
Лиелайс. Его начало замет-
но испортил ливень, который, 
к счастью, оказался недол-
гим. Однако было очень жаль 
детей, которые успели про-
мокнуть до нитки. Шествие, 
длившееся более часа, вел, 
комментировал и приветство-
вал участников возгласами «Да здравствует!» 
и «Ура!» Айварс Лембергс, стоявший на воз-
вышении между заместителями председате-
ля думы Янисом Витолиньшем и Гунтисом 
Блумбергсом. И тут возникает неожиданный 
вопрос: разве еще в каком-нибудь латвийском 
городе высокие лица самоуправления «при-
нимают парад» в такой форме и с возгласа-
ми, которые неизбежно напоминают майские 
и октябрьские праздники во время советской 
оккупации? 

ШУМ КАК ОБЪЕДИНЯЮЩИЙ ФАКТОР 
Само шествие было достаточно красоч-

ным, и многие его участники подошли к 
вопросу с выдумкой, применили свои талан-
ты и ресурсы, чтобы вызвать искреннее 
восхищение и аплодисменты, – например, 
Вентспилсский музей, предприятие самоу-
правления «Вентспилс силтумс», фирма 
«Bucher» (которая была награждена за самое 
лучшее оформление), а также некоторые дру-
гие участники. Если говорить о событиях и 
мероприятиях субботы вообще, то объеди-
няющим фактором можно было бы назвать 
чрезмерную громкость. Многие участники 
шествия – фирмы, учреждения, коллективы 
и предприятия шли в сопровождении своего 
музыкального оформления, однако разме-
щенные около «трибун» усилители, оглашав-
шие окрестности беспрестанно звучащими 
маршами, полностью их заглушали.

На променаде улицы Остас также царил 
невообразимый шум. На протяжении всего 
променада из-за неумелой или небрежной 
регулировки звука было невозможно насла-
ждаться концертами, проходившими на празд-
ничных сценах. Разговоры между людьми, 
обсуждение цветочных ковров, даже покупка 
в рыночных ларьках превратились во взаим-
ное перекрикивание. Такой же шум стоял и на 
площадях Дзирнаву и Лиелайс. Только вече-
ром, во время концерта Резника и Вайкуле, 
звук был более-менее отрегулирован, хотя 
временами он и вовсе пропадал, тем не 
менее, уши больше не разрывались от гула. 

Для каждого свой или общий для всех? 
В Вентспилсе прошел очередной праздник 
города. В течение четырех дней (програм-
ма началась с 3 августа) вентспилчанам и 
гостям города был предложен грандиоз-
ный объем мероприятий. Действительно, 
можно было бы сказать – «для каждого 
свой праздник» или из огромного «меню» 
каждый мог выбрать что-то по своему 
вкусу. Хорошо, только – разве в этом цель 
и задачи ПРАЗДНИКА ГОРОДА? 

КОНЦЕРТЫ И САЛЮТ
Что касается концертов на променаде улицы 

Остас, некоторое недоумение вызвало высту-
пление поющих актеров театра «Дайлес» с 
программой, в которую были включены рас-
сказы о юбилеях латвийских знаменитостей 
– разве это имеет какое-то отношение к празд-
нику Вентспилса? Может быть, несмотря на 
готовый сценарий и привычную последова-
тельность исполнения, в таких случаях про-
грамму все же стоило бы хоть в какой-то степе-
ни соотнести с местом и временем? Молодежь 
с радостью дождалась Маркуса Риву; при-
ятным и соответствующим своему названию 
(хотя уже не новым) был юбилейный концерт 
Бориса Резника. Но почему была приглаше-
на не первой молодости дива Лайма Вайкуле? 
По оценке некоторых присутствовавших, голос 
уже не тот… И репертуар, который на рос-
сийских телеканалах и на срежиссированных 
Россией мероприятиях тиражируется уже лет 
двадцать? Интересно, случайно ли незадол-
го до праздника в Вентспилсе Вайкуле высту-
пала в Юрмале, где ее выступление (в числе 
прочих) организовал и оплатил участник «раз-
говоров в “Rīdzene”» А. Шлесерс? 

О салюте нечего сказать – абсолютно соот-
ветствовал 24 тысячам евро. Красиво, красоч-
но, эффектно… 

С атмосферой и гулом своеобразного 
«Вавилона» на променаде улицы Остас при-
ятно контрастировало тематическое меро-
приятие, которое подготовил Вентспилсский 
музей в замке Ливонского ордена, и высту-
пление ансамбля аккордеонистов в стиле 
ретро. Посетители Музея под открытым небом 
в воскресенье также получили удовольствие, 
поучаствовав в Днях ремесел и побывав на 
открытии гончарной печи, в окружении звуков 
латышской народной музыки, традиционных 
цветов и запахов. 

ГЛАС НАРОДА – ГЛАС ГОСПОДА
В течение двух с половиной дней мы обра-

щались к гостям праздника с просьбой про-
комментировать их впечатления. 

«Очень громко. Слишком 
громко. И ужасная тол-
чея. Вообще невозможно 
отдохнуть». (Глава семьи, 
Вентспилс.) 

«Мне понравилось шествие, 
потому что я сама в нем уча-
ствовала. Еще понравился 
детский концерт». (Мадара, 
Вентспилс.) 

«Каждый год одно и то же. 
Те же самые ларьки с без-
делушками, те же шашлыч-
ные на набережной Венты. И 
шум. В прошлом году было 
то же самое». (Господин, не 
пожелавший назвать свое-
го имени.) «Концерт на набе-
режной Венты мне понравил-
ся бы, если бы можно было 
сесть и спокойно послушать. 
Эти толпы приезжих – их боль-
ше, чем вентспилчан. Хочется 
спросить: для кого устраивает-
ся этот праздник – для нас или 
для туристов?» (Пенсионеры 
Илма и Зигурдс, Вентспилс.) 

«Нам нравится! Все так 
же, как в прежние годы, каж-
дый год мы приезжаем вме-
сте с родственниками, кото-

рые принимают участие в рыночной торговле. 
Цветочные ковры тоже наши, из Литвы, дела-
ли». (Дарья и Антанс, Литва.) 

«Мы старались обойти все, что только воз-
можно пешком. Не хочется критиковать, люди 
старались, но все же странно… В программе 
– ни одного вентспилсского коллектива. Вроде 
бы был камерный оркестр и вентспилсский биг-
бенд, но так поздно вечером, что уже не было 
сил сходить туда. Непонятно, в нашем горо-
де уже нет ни певцов, ни танцоров, ни акте-
ров, которые во время праздника города могли 
бы себя презентовать?! Почему больше нигде 
не звучит прекрасный гимн Вентспилса, кото-
рый сочинил Зигмарс Лиепиньш? Где наши 
известные хоры, которые получают награды 
в конкурсах? Эстрадные ансамбли, молодеж-
ные группы? Танцоры и все остальные? Такое 
ощущение, что сами расписываемся в своей 
бедности…» (Три вентспилсские учительницы, 
попросившие не называть их имен.)

ГДЕ БЫЛИ ВЕНТСПИЛССКИЕ 
ХОРЫ, АНСАМБЛИ, ТАНЦОРЫ? 

На самом деле, где были вентспилсские 
хоры, ансамбли, танцоры, фольклорные испол-
нители во время праздника города? На всех 
сценах выступали артисты из Риги, еще раз из 
Риги и вновь из Риги, Лиепаи и Салдуса. Была 
даже музыкант из Исландии. Вы скажете: а как 
же ассоциация местных национальных куль-
тур? Да, в одном мероприятии участвовала, но 
разве этого достаточно? Что же мы показываем 
гостям, как самовыражаемся во время празд-
ника? Чем гордимся, что у нас есть уникаль-
ного – не поддельного, не заимствованного, а 
присущего лишь нам, вентспилчанам? Ни во 
время этого, ни во время предыдущих празд-
ников ничего подобного не было, хотя спи-
сок мероприятий занимает не одну страницу. 
Где объединяющий фактор, например, боль-
шой, красочный концерт, вызывающий чув-
ство общности – вот, что мы можем, радуйтесь, 
вентспилчане, наслаждайтесь, гости! Чтобы не 
только для каждого был свой праздник, но и 
для всех – один, общий. 
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Праздник посетили  
135 000 человек 

В течение трёх дней Праздник города 
Вентспилса посетили более 130 000 человек. 
Это столько же, сколько и в прошлом году. 
Всего во время праздника прошли 67 раз-
личных мероприятий.  Самое большое число 
посетителей собралось на центральном месте 
проведения праздника – на променаде улицы 
Остас. Ценители активного отдыха выбрали 
Парк приключений, который посетили 15,5 
тысяч человек. 

Цены есть, квартир – мало 
Цены на серийного типам квартиры в рай-

онах центра Вентспилса сохранились от 450 
до 600 евро за квадратный метр, говорится в 
отчёте рынка жилья «Latio». Самые востре-
бованные – двух и трёхкомнатные квартиры 
в отличном состоянии, однако предложение 
ограниченно. Самые характерные цены на 
старые особняки в Вентспилсе – от 35 000 до 
55 000 евро, а на новые – в размере от 100 000 
до 140 000 евро. 

В Вентспилсе 6625 жителей – 
неграждане

Больше всего неграждан Латвии проживают 
в Риге, Даугавпилсе, Лиепае и в Вентспилсе. 
Меньше всего изменений из самых круп-
ных городов Латвии в отношении количества 
неграждан за последние три года наблюдает-
ся в Риге и Вентспилсе. В Вентспилсе прожи-
вают 6625 неграждан, и их число уменьшилось 
только на 7,26%.

Ликвидировали питомник 
марихуаны 

Курземское региональное управление 
Государственной полиции в Вентспилсе, в 
конце июля, в местах жительства двух муж-
чин обнаружило промысел марихуаны, а также 
уже высушенную марихуану. Всего по обоим 
адресам было изъято 56 саженцев марихуаны. 
Один из мужчин уже ранее задерживался за 
подобные преступления, он арестован.  

Самоуправления не должны 
заниматься бизнесом 

Почти половина или 47% жителей Латвии 
считают, что лучше предприятиями может 
управлять частный сектор, и только 18% счи-
тают, что это может делать и самоуправле-
ние. Такие результаты получены в результате 
опроса, проведённого Центром исследования 
общественного мнения SKDS.

ФК Вентспилс на волне 
Футбольный клуб «Вентспилс» на своём поле 

одержал очень убедительную победу в игре 
высшей лиги чемпионата Латвии, разгромив со 
счётом 4:0 чемпионов и теперешних лидеров – 
юрмальский «Спартак». Для вентспилчан это 
была уже четвертая победа подряд. По этим 
достижениям ФК “Вентспилс с 23 пунктами в 15 
играх приблизился ко второму месту.  

На двухколёсном велосипеде 
в состоянии алкогольного 
опьянения в 2,9 промилле 

В Вентспилсе на улице задержан мужчина, 
который ехал на двухколесном велосипеде, 
будучи в тяжёлом состоянии алкогольного опья-
нения. На улице Каптейню полиция задержала 
мужчину 1984 года рождения. Он был в состо-
янии алкогольного опьянения в 2,9 промилле, 
однако при этом мог ехать на велосипеде.  

Грозит пожизненное заключение 
В Вентспилсскую прокуратуру для начала 

уголовного преследования передан уголовный 
процесс о произошедшем в прошлом году в 
Вентспилсе, на улице Депо убийстве, где был 
найден обгоревший труп мужчины с несколь-
кими колотыми ранами. За убийство мужчи-
ны задержан мужчина 1991 года рождения, и 
с момента задержания он находится под аре-
стом. Ему грозит пожизненное заключение.

В ВЕНТСПИЛСЕ

В июле этого года работающие в Вентспилсском порту терминалы всего перевалили 1,2 
миллиона тонн. В целом за первые семь месяцев года терминалы Вентспилсского порта 
перевалили 13,6 миллионов тонн грузов, что на 2,1 миллиона или 18% больше, чем в 
прошлом году. Особо значимыми для роста объёма грузов Вентспилсского порта были 
именно показатели работы предприятий, входящих в общество «Балтийская ассоциа-
ция – Транзит и Логистика» (БАТЛ).  Численно баланс выглядит сравнительно успешным, 
однако в будущее предприятия смотрят с большой осторожностью. Этому есть обосно-
ванная причина.   

У грузооборота по-прежнему положительный баланс, 
но объём грузов из России резко сокращается

П о-прежнему самый большой в 
целом рост объёма грузов, по 
сравнению с прошлым годом, 
наблюдается при перевалке 
каменного угля, а также перево-

зимых на паромах грузов ro-ro.  Продолжает 
расти объём грузов и число пассажиров, пере-
возимых на паромах паромного оператора 
“Stena Line“.  Линию между Вентспилсом и 
Нюнесхамном в Швеции использовали на 
29 507 пассажиров или на 33% пассажиров 
больше, чем за соответствующий период про-
шлого года. В свою очередь объём грузов ro-ro 

в Вентспилсском порту увеличился на 208 
тысяч тонн или 21%.

По сравнению с июнем, объём перевален-
ных грузов в Вентспилсском порту умень-
шился на 0,4 миллиона тонн. Вместе с тем 
уменьшился и рост грузооборота: объём 
переваленных за шесть месяцев грузов был 
на 23% больше, чем в прошлом году. Сейчас 
– только 18%.

Как пояснила президент БАТЛ Инга 
Антане, уже с мая наблюдается, что Россия 
отказывается от ранее согласованных пла-
нов перевозок и реально перевезено значи-

тельно меньше грузов, чем в ранее подпи-
санных договорах. В июле этого года фак-
тически перевезено только 27,9% от ранее 
запланированных грузов. К тому же, темп 
спада объёма грузов все время растёт. Если 
в начале года это были в среднем 15%, то 
весной темп спада уже вырос до 30%, а сей-
час почти достиг уровня 70%, свидетельству-
ют данные БАТЛ. 

В течение следующих трёх месяцев планируется завершить строительство нового уни-
версального хранилища работающего в Вентспилсском порту зернового терминала ООО 
«Ventspils Grain Terminal», когда его и сдадут в эксплуатацию.   В настоящее время начался 
завершающий этап строительства – установка металлических конструкций крыши. Скоро 
планируется и праздник стропил нового хранилища. Обшивку крыши первой секции хра-
нилища, которое вмещает 25 000 тонн, планируется завершить до конца августа. 

Новый зерновой терминал планируется завершить осенью 

К ак пояснил председатель правле-
ния ООО «Ventspils Grain Terminal» 
Владислав Шафранскис, новое 
хранилище позволит увеличить 
общий объём хранящихся на тер-

минале зерновых грузов до 100 000 тонн. 
В настоящее время в имеющихся на тер-
минале 11 резервуарах можно одновремен-
но хранить до 70 000 тонн зерна. Вместе с 
тем, задумано, что вместимость нового уни-
версального хранилища будет 32 500 тонн. 
В настоящее время параллельно ведутся 

работы по установке новой технологической 
линии – конвейерного элеватора и бункер-
ных весов.  

В. Шафранскис подчеркнул, что в этом 
сезоне сельскохозяйственники предвидят 
хороший урожай – как по общему объёму, 
так и по показателям качества, несмотря не 
прохладное лето и «капризные» погодные 
условия в начальный период интенсивно-
го сбора урожая. Он также подчеркнул, что 
в этих сложных погодных условиях, когда 
часто идёт дождь, «очень важно по возмож-

ности быстрее организовать сбор урожая и 
его размещение для хранения под крышей».  
«Наше новое хранилище несомненно будет 
востребовано в среде местных экспортё-
ров», – убеждён Шафранскис. 

Как прогнозирует руководитель предприя-
тия, большая активность в торговле зерно-
выми ожидается именно во второй половине 
осени, и это прекрасно совпадает с момен-
том, когда новое хранилище уже будет закон-
чено и сможет принимать зерно.    

Известно, что в модернизацию и расши-
рение зернового терминала «Ventspils Grain 
Terminal» инвестируется от шести до семи 
миллионов евро. В прошлом году оборот 
предприятия составлял 3,535 миллионов 
евро, а прибыль достигла 185,6 тысяч евро, 
свидетельствует информация, опубликован-
ная в базе данных «Firmas.lv». 

Отрасль транспорта и логистики, которая является второй крупнейшей отраслью народ-
ного хозяйства Латвии и которая сталкивается в работе со все большими трудностя-
ми, уже в ближайшее время может пережить полный крах из-за двух непродуманных и 
абсурдных решений. В ситуации драматичного снижения объема грузов АО «LatRailNet» 
решило поднять тариф на железнодорожные перевозки на 7%, что обоснованно отпугнет 
с большим трудом привлеченные грузы, а также сильно ослабит хозяйственную деятель-
ность перевозчиков. 

БАТЛ: при падении гpузооборота на 50% рост 
железнодорожных тарифов будет гибельным для отрасли

К тому же, правительство и Сейм реши-
ли повысить акцизный налог на дизельное 
топливо, сделав грузоперевозки в Латвии 
еще менее конкурентоспособными, резко 
ограничив для транзитной отрасли возмож-
ность любым способом бороться за новые 
грузы вместо утрачиваемых российских тран-
зитных грузов. Истощение отрасли транспор-
та и логистики создаст очень серьезную 
брешь в латвийском народном хозяйстве и 
скажется почти на всех областях экономи-
ки, повлияв не только на госбюджет, но и на 
покупательскую способность жителей и раз-
витие коммерческих обществ.   

По подсчетам, со следующего года пере-
возка тонны грузов подорожает на 25 евро-
центов, в то время как, например, в Германии 
утвержден план, который предполагает 
уменьшение тарифа в два раза. Соседняя 
Литва своей эластичной тарифной полити-
кой также на шаг впереди нас, поскольку она 
может оперативно реагировать на измене-
ния в отрасли перевозок. 

«Балтийская ассоциация – транспорт и 
логистика (БАТЛ) уже многократно выступа-
ла с предложениями, как сделать отрасль 
более эффективной и какие работы провести 
незамедлительно, чтобы латвийский транзит-
ный коридор не утратил конкурентоспособно-
сти. Нынешний план с повышением тарифа 
и ростом цен на дизельное топливо – очень 
плохой сигнал для имеющихся и потенци-
альных партнеров по сотрудничеству, кото-
рые все более серьезно начинают смотреть в 
направлении конкурирующих портов», – ука-
зывает президент БАТЛ Инга Антане. 

По мнению БАТЛ, повышение тарифов – 
самое простое, но самое неэффективное 
решение. В качестве альтернативы для раз-
вития конкурентоспособности отрасли БАТЛ 
предлагает: 

• подготовить единое предложение желез-
нодорожных тарифов, чтобы грузоперевоз-
ки в Вентспилс стоили столько же, сколько 
перевозки в Ригу, так как прежний опыт сви-
детельствует: те грузы, которые по причи-
не дороговизны не доходят до Вентспилса 
и которые из-за различий в мощностях не 
может обслужить Рижский порт, уходят в 
соседние государства, в основном в Литву, 
в Клайпеду;

• ввести электронный оборот документов 
в сфере железнодорожных перевозок, чтобы 
время согласования документов не было 
более длительным, чем в соседних государ-
ствах, и Латвия не теряла бы грузы из-за 
длительного документооборота; 

• пересмотреть программу инвестиций и 
серьезно оценить полезность электрифи-
кации железной дороги, так как, учитывая 
падение грузооборота, которое имеется на 
сегодняшний день, Латвия не может позво-
лить себе такие большие инвестиции, кото-
рые предполагает проект электрификации 
железной дороги и которые при нынешнем 
падении объема грузов невозможно окупить; 

• добиться более эффективной работы 
железной дороги, так как существующая 
инфраструктура создана для перевозок 60 
миллионов тонн, что было несколько лет 
назад, когда Россия ориентировала свои 
грузы на балтийские порты, однако, учиты-

вая происходящее падение грузооборота, о 
таких объемах груза мы можем только меч-
тать, поэтому нужно подумать, как сократить 
расходы железной дороги на один километр 
перевозок. «Решение о повышении акцизно-
го налога на дизельное топливо, принятое 
в контексте налоговой реформы, является 
неверным и повредит транзитной отрасли, 
каждый, кто голосовал за это решение, дол-
жен взять на себя ответственность за воз-
можный упадок отрасли транзита, транспор-
та и логистики», – подчеркнула руководитель 
БАТЛ. 

Поэтому БАТЛ призывает незамедлитель-
но искать решения для создания механиз-
мов компенсации в железнодорожных пере-
возках роста акцизного налога на дизельное 
топливо, а также срочно разработать конку-
рентоспособный единый тариф на грузопе-
ревозки для всех латвийских портов. 

БАТЛ вновь призывает к решению этого 
вопроса подключиться высших должностных 
лиц государства, министра отрасли, акцио-
неров «Латвийской железной дороги», пред-
принимателей, предпринимательские орга-
низации и все заинтересованные стороны, 
которым небезразлична судьба второй круп-
нейшей отрасли народного хозяйства Латвии 
и которым важно, чтобы эта отрасль не утра-
тила своего статуса. 
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С первых месяцев жизни девочку не отпускает 
редкая и очень тяжелая генетическая болезнь. 
Это спинальная мышечная атрофия, которая не 
позволяет Дане, как другим детям, познать такую 
привычную и необходимую детям радость дви-

жения, а также не дает самостоятельно передвигаться. Однако 
природа и Господь наградили девочку любознательностью, 
светлым умом и добротой. Дополненный хорошим чувством 
юмора, оптимизмом и открытостью, характер Даны как магнит 
притягивает и сверстников, и взрослых. Даже президент страны 
Раймондс Вейонис, посетивший не так давно детский летний 
лагерь в Пелчи Кулдигского края, Дану заметил одной из пер-
вых, и они вместе с увлечением творили, радуясь игре цвета. 

 БЛИЖЕ К ЗДОРОВЬЮ 
По словам мамы Даны – Кристине, которая согласилась 

побеседовать с Ventspilnieks.lv, она испытывает чувство 
удовлетворения от того, что характер дочери в значительной 
мере сформировался под ее влиянием. Каждый мыслящий 
человек поймет, что тридцатилетней женщине жертвовать 
собой без остатка больному ребенку нелегко, но Кристине 
принимает это как тяжелую, продиктованную жизнью задачу, 
решить которую ей под силу. Она не считает, что из-за Даны 
должна была бы оставить заботу и о себе. Скорее, наоборот 
– Кристине говорит, что ощущает обязанность как физиче-
ски, так и эмоционально всегда быть «в форме», потому что 
именно такая мама может лучше всего помочь своей дочур-
ке. Сверхзадача – добиться, чтобы Дана могла самостоя-
тельно передвигаться, на своих ногах. К этой цели они обе 
идут шаг за шагом, проходя бесчисленные лечебные и реа-
билитационные процедуры как в Латвии, так и за рубежом. 
Ради этого Дане в этом году пришлось выдержать тяжелую 
операцию, именно с такой целью Кристине приняла реше-
ние переехать в Вентспилс, потому что здесь условия для 
восстановления здоровья несравнимо лучше. И Кристине 
полегче, так как лечебные учреждения ближе к школе и дому, 
поэтому медицинские услуги удобнее использовать. Конечно, 
нудно держать в уме множество неизвестных, которые могут 
обнаружиться в новой среде, в которой предстоит жить и 
учиться, но Кристине не сомневается, что они с Даной спра-
вятся с новыми вызовами. 

 
НАЙТИ НАСТОЯЩИХ ДРУЗЕЙ

«В нашем случае не оправдалось высказывание, что дру-
зей много тогда, когда у человека дела идут хорошо; как 

В школу – 
в инвалидной 
коляске. 
С надеждой
Девятилетней Дане Кадеке новый 
учебный год принесет большие 
перемены. Девочка вместе с мамой 
перебирается из Угале, где она 
минувшей весной с выдающимися 
успехами окончила третий класс, в 
Вентспилс – здесь Дана продолжит 
свое обучение в одной из городских 
основных школ. Неизменным остается 
лишь одно: как и раньше, школу она 
будет посещать, сидя в инвалидной 
коляске. 

только случается несчастье, ты остаешься с ним один на 
один. Может быть, в свое время мне удалось сблизиться с 
настоящими людьми, но до сих пор ни один из друзей нас 
не подвел, все предлагали помощь в самые трудные момен-
ты жизни», – Кристине не скрывает, что и сама старается за 
добро отплатить добром, насколько это в ее силах. Она счи-
тает, что в общении главное даже не материальная поддерж-
ка, зачастую важнее вовремя сказанное ободряющее слово 
или ценный совет. Ее огорчает то обстоятельство, что невоз-
можно лично сказать огромное спасибо тем многим, многим 
людям, организациям и коллективам, которые жертвова-
ли средства на лечение Даны, реабилитацию и приобрете-
ние тренажеров, потому что без этого улучшение здоровья 
девочки было бы невозможно. И выразить надежду, что люди 
в той или иной помощи не откажут и в будущем. 

«Меня радует, что и Дана выбирает себе сверстников для 
общения не из тех, у кого «круче» телефон или более мод-
ные игрушки, а оценивает, насколько интересно или скучно 
им быть вместе. Иногда просто удивляешься, с каким удо-
вольствием еще с детского сада к ней домой приходят дру-
зья и подруги, с каким увлечением в школе помогают ей 
передвигаться в инвалидной коляске. Но это, наверное, пото-

му, что Дана – и рассказчик хороший, и выслушать умеет, и 
может друзей увлечь игрой, неожиданным поворотом собы-
тий», – Кристине признает, что в основе такой открытости не 
только природные способности, но и тот факт, что девочка за 
свою недолгую жизнь многое испытала и пережила и делит-
ся этим с друзьями. 

УМЕЕТ РАЗГЛЯДЕТЬ КРАСИВОЕ И НЕОБЫЧНОЕ 
«Конечно, сегодня среди детской аудитории никого не уди-

вишь рассказами о посещении экзотических стран, многие 
побывали там вместе с родителями. Важно, что каждый из 
них сумел там увидеть, и в этом смысле Дана очень наблю-
дательна и обладает хорошей памятью». Кристине рассказы-
вает, что, несмотря на физическое состояние Даны, она сама 
стремилась, чтобы дочка на чужбине обращала внимание на 
то, что необычно и вызывает улыбку. В свое время на день-
ги, пожертвованные добрыми людьми, девочка лечилась в 
Крыму, где прошла курс дельфинотерапии, за свои деньги 
прошла процедуры реабилитации в Литве, много раз реаби-
литация проходила и в Латвии. На своей машине мама с доч-
кой съездили в Эстонию, в «Страну Лотте» в Пярну, где они 
обе с большим интересом провели шесть часов. Этим летом 
Дана впервые участвовала в лагере «Планета надежд» в 
Пелчи Кулдигского края, который финансировали общества 
«Spēkavots» и «Ventspils uzplaukumam», вместе с мамой в 
очередной раз посетила праздник города Вентспилса, дет-
ский городок, пляж и другие места в этом городе, друже-
ственные для детей. «К сожалению, почти все эти места 
дружественны только здоровым детям, для тех, кто сидит в 
инвалидной коляске, только одни качели, да и те часто зани-
мают компании здоровых», – заметила Кристине. Она при-
знает, что может предоставить Дане сравнительно большие 
возможности развлечься и отдохнуть, чем другие мамы, у 
которых нет своей машины или водительских прав: их дети 

Кристине тоже нравится посещать приют для животных  
в Угале.

Дана в лагере в Пелчи вместе с президентом страны Раймондом Вейонисом, его супругой Иветой и ассистентом  
из США Кейти.

Сверхзадача – добиться, чтобы 
Дана могла самостоятельно 
передвигаться, на своих ногах. К этой 
цели они обе идут шаг за шагом, 
проходя бесчисленные лечебные и 
реабилитационные процедуры как в 
Латвии, так и за рубежом.



Праздник для 
каждого свой или 
общий для всех?

В школу –  
в инвалидной 
коляске.  
С надеждой

Большой приз 
“Ventbunkers” в 
супермотокроссе!

Лембергсу каждый рабочий 
день нужно будет отправляться 
на судебные заседания

3 стр. 4 стр.
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Летний «улов» 
литовцев 
достаточный, чтобы 
бизнес себя оправдал.

Б ыл когда-то такой анекдот: в одном доме пропали серебряные 
ложки. В пропаже обвинили гостя этой семьи. А потом ложки 
нашлись, но двери этого дома для гостя были закрыты, потому 

что ложки то нашлись, а горечь всё равно осталась. Именно этот анекдот 
приходит на ум, когда смотришь на публичные дискуссии и в масс-медиа, 
и в официальных сообщениях руководства думы, и в социальных сетях о 
только что прошедшем Празднике города Вентспилса.   

Пропало и снова «нашлось» электричество, Вайкуле, которая, оказыва-
ется, не знает слова песен, Резник, который – дело вкуса, но хитов у него 
нет, репертуар, который был самым плохим, который вообще когда-либо 
видели в нашем приморском городе. За это, конечно, у некоторых голо-
вы полетят (придется распрощаться с должностью).   И поверх всего – 
салют-спаситель, который, возможно, немного уменьшил горечь. Именно 
такие откровения можно было прочесть в обычно резких, уничижитель-
ных, хипстерных комментариях не какого-то отнюдь не рядового «клоаке-
ра», блоггера или интернет-тролля социальных сетей, а самого председа-
теля Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса.    

О вкусах, как известно, не спорят. У каждого свой вкус – кто любит 
дыню, а кто -  арбуз. По поводу того, есть ли у Бориса Резника «хиты» или 
нет, можно поспорить. О том, хорошо или плохо был выбран репертуар, 
тоже можно подискутировать.  В свою очередь того, что Лайма Вайкуле не 
знает слов своих песен, уж точно никто предположить не мог. Даже пере-
рывы в подаче электроэнергии во время концерта под открытым небом в 
ветреную погоду (а такая у нас в Вентспилсе почти что всегда) – это вещь, 
которая непрогнозируема, и такие «казусы» случаются даже на концертах 
Мадонны. Поэтому сообщение господина мэра - ничто иное, как резониро-
вание уже случившегося факта.  Так сказать, мне не понравилось, значит 
всё было плохо.  Правда, в этой связи не понятно, почему должны «лететь 
головы», ведь в Вентспилсе ничего не происходит без согласования с 
«хозяином». И никак не хочется верить, что без ведома и согласия «хозя-
ина» в программу был включён «безхитовый Резник» со всей свой, види-
мо плохой, командой – Ралфом Эйландсом, Кристиней Захаровой, Айей 
Витолиней и другими. Не говоря уже о Лайме Вайкуле (цитата из откро-
вений мэра: У Вайкуле был не совсем подходящий, старый репертуар).  
Правда, говоря о «старом репертуаре», мэр несколько противоречит сам 
себе, так как в том же публичном выступлении он выражает совершенно 
противоположное мнение – потому что на большом концерте Резника, в 
завершении вечера больше просилось популярных и известных музы-
кальных произведений (следовательно – старых и известных песен).  

Но оставим репертуар в покое. Артисты знакомые, известные и люби-
мые, следовательно, на празднике, во всяком случае в музыкальном 
плане, всё было всё-таки в порядке (если не считать, конечно, незнание 
Лаймой Вайкуле слов своих собственных песен», но – как было сказа-
но ранее - кто же это мог предположить, что уважаемая певица не знает 
слов своих хитов). Как бы это не казалось самому мэру города. Другое 
дело – салют, который, конечно, спас самое плохое за последние десять 
лет мероприятие.  

“Ventspilnieks.lv” уже писала о салютах, о расходах на них и об уже при-
вычных для нашего города атрибутах. Ещё вожди древних римлян хоро-
шо знали основное устремление народа: народ требует хлеба и зрелищ. 
Если с хлебом есть как есть, то хотя бы развлечения город обеспечить 
может.  С помощью салюта, который, безусловно, рождает уверенность 
в состоятельности и возможностях города.  К тому же, огненные шары в 
небе людям нравятся.  Возможно, Праздник города или хотя бы его заклю-
чительная часть, вообще мог бы обойтись без концертов, музыки и всех 
этих «звёзд, которые не знают слова»? Ограничившись только салютом. И 
средства на общем фоне были бы сэкономлены, и за те же деньги, кото-
рые истрачены на «безхитовых» композиторов и слабых певцов, можно 
было бы целый час выстреливать в небо яркими огненными цветами.  
Всем хорошо, всем нравится. 

И не нужно было бы непосредственным организаторам праздника, 
которые планировали сценарий, организовывали технику и обеспечива-
ли выступление артистов, думать о том, понравится ли какая-нибудь кон-
кретная песня мэру города или всё же приглашённый композитор слиш-
ком «мелок» для такого грандиозного праздника, как Праздник города 
Вентспилса.  Есть, конечно, и второй вариант.  Чтобы избежать того, что 
Резник не играет хиты, а Вайкуле поёт слишком старые песни, устроить 
такой как “показ для начальства» (как это было принято в советские годы 
в условиях всеобщего контроля и цензуры).  Например, Б. Резник согласо-
вал бы каждую песню, которую планировал сыграть.  Лайма Вайкуле спела 
бы высокой комиссии все песни, чтобы отчитаться за знание слов и избе-
жать того, что со сцены звучат какие-то старые сентиментальные романсы. 
В свою очередь другие приглашённые музыканты и певцы согласовали бы 
и сценические костюмы, чтобы чего неприличного не вышло.  

Как бы то ни было, праздник был. И как на любой праздник, не обо-
шлось без отдельных недоразумений.  И как во время всех праздни-
ков, было много хороших вещей, которыми можно было наслаждать-
ся. Желаем всем вентспилчанам наслаждаться праздниками и в других 
местах! Будем позитивными и, конечно, счастливыми!   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

А горечь осталась...

5 стр.

Пока предприятия Вентспилсского самоуправления конкурируют с частным сектором в сфере гости-
ниц, на этом рынке активно действуют наши соседи – литовцы. Правда, они не открывают ни гостевых 
домов, ни кемпингов – бизнес предприимчивых соседей – это приобретение недвижимых собственно-
стей и сдача их внаём в летний сезон.  

Квартирный бизнес литовцев в Вентспилсе

Е сли, скажем, в небольшом курортном 
городе Паланге имеющихся в прода-
же собственностей мало, и они дорогие, 
то Курземское побережье для литовцев 
– настоящая находка. Предприимчивые 

жители соседнего государства начали скупать здесь 
квартиры примерно лет десять назад, и в то время 
они в среднем стоили немногим более пяти тысяч 
евро.  Сегодня цены выросли в три раза, однако и 
такие цены кажутся литовцам достаточно низкими. 
Tрёхкомнатную квартиру в Парвенте можно купить 
примерно за 15 тысяч евро, в центре города кварти-
ры можно приобрести в границах 22 – 27 тысяч евро. 
С точки зрения литовцев, такая цена в городе у моря 
– это мелочи, еще и потому, что Литва не богата при-
морскими курортами – есть Паланга, Куршская коса в 
Ниде и всё.  

Конечно, в условиях свободного рынка никто не 
может гражданам одного государства ЕС запретить 
покупать недвижимую собственность в другом госу-
дарстве ЕС, вопрос в том, как эти квартиры использу-
ются? В большинстве своём их сдают внаём в летний 
сезон.  В Литве зарегистрировано несколько домаш-
них страниц, на которых потенциальным отдыхающим 
предлагается возможность снять дом или квартиру в 
каком-нибудь из приморских самоуправлений. На пор-
тале ventspils.lt желающие могут выбрать какое-нибудь 
жильё из предлагаемых примерно двадцати вариан-
тов в Вентспилсе. На похожем портале - liepaja.lt пред-
лагается взять внаём квартиры Лиепае. Цена коле-
блется от 70 евро в сутки для не более 7 человек одно-
временно до 65 – 40 евро для 4 человек. Есть и  такие 
бизнесмены, которые на обочине дороги Вентспилс – 
Кулдига ставят старый, не на ходу автомобиль с литов-

скими номерами, в окне которого размещён плакат на 
литовском языке «сдаётся внаём» и латышский номер 
мобильного телефона. Эту рекламу проезжающие со 
стороны Литвы понимают очень хорошо, однако при-
драться к ней сложно.  Может быть человек сдаёт 
внаём свой старый автомобиль …  

Вовлеченные в гостиничный бизнес предпринима-
тели рассказывают, что в результате в принадлежа-
щих им и предприятиям самоуправления гостиницах 
останавливаются примерно 30% туристов из Литвы, 
остальные 70% предпочитают снимать квартиры. И 
еще раз нужно спросить – что же в этом плохого, если, 
конечно, не считать, недополученной местными пред-
принимателями прибыли в туристический сезон. Дело 
в том, что большая часть таких «предпринимателей» 
не регистрируются в Вентспилсе как налогоплатель-
щики. Вызывает сомнение и то, что они и в Литве пла-
тят налоги за такую деятельность. В итоге они могут 
позволить себе демпинговать, и результат – искаже-
ние рынка. Предприниматели считают, что этот вопрос 
можно было бы упорядочить, если бы самоуправле-
ние контролировало, для каких целей используется 
приобретенное иностранцами жильё. Констатировав, 
что жильё сдаётся внаём, нужно было бы применять 
нормы Латвийского законодательства. 

Опубликованные в журнале “ir” «разговоры в “Rīdzene”» показали, что понятие «Один закон – одна прав-
да для всех» в нашем государстве в большой степени является только надписью в Кабинете министров.  
Если бы это было не так, то политики, на которых после опубликования разговоров ложится тень сомне-
ний, хотя бы на период расследования ушли бы в отставку. Если бы это было не так, то руководителем 
парламентской комиссии по расследованию не была бы утверждена упомянутая в этих же самых раз-
говорах Ингуна Судраба, которую Путин хотел бы видеть кандидатом на должность премьер-министра, 
сомнения по поводу пригодности которой на этот пост высказал и Президент государства.  

23 августа – на Народное собрание! 

Олигархи говорят, а следователи и про-
куроры этого не слышат. Тем временем 
несколько из печально известных обсуж-
давшихся в разговорах схем реализовались 
в жизнь. Напомним хотя бы такой факт, 
что шесть лет назад в основе дела было 
подозрение, что настоящими владельцами 
Рижского Торгового порта являются Айнарс 
Шлесерс, Андрис Шкеле и уже в то время 
отстраненный от исполнения обязанностей 
мэра Вентспилса  Айварс Лембергс.  Дело 
Бюро по предотвращению и борьбе с кор-
рупцией прекратило, а за эти годы двое из 
героев «разговоров олигархов» – Шкеле и 
Шлесерс уже легализовались как владель-
цы РТП.  Есть опасения, что и работа парла-
ментской комиссии по расследованию не увенчается 
результатами. Всё это свидетельствует об одном – 
времена олигархов в Латвии не закончились.  

13 июля во время Народного собрания в  пре-
зидентском дворце 1200 его участников подписа-
ли  Манифест, адресованный Президенту страны, в 
котором были выдвинуты требования  – Президенту 
страны потребовать отставки вовлеченных в беседы 
олигархов министров – министра сообщений Улдиса 
Аугулиса и министра земледелия  Яниса Дуклавса, 
Комиссии по национальной безопасности и мини-
стру юстиции Дзинтару Расначсу дать оценку ситуа-
ции с точки зрения принципов демократии  и запро-
сить объяснения генерального прокурора Эрика 
Калнмейерса о правовой некомпетенции по защите 
государственных интересов, в свою очередь в слу-

чае его отсутствия, потребовать отставки генераль-
ного прокурора. Никаких действий не последовало.    

23 августа, в 19. 00 в президентском дворце прой-
дёт повторное Народное собрание, на котором, по 
словам организаторов, будет предъявлено требова-
ние – передать власть народу, как это ясно и чётко 
сказано в Сатверсме Латвийской Республики.  

Вентспилчане! Все те, кому не безразлично, будем 
ли мы и дальше жить в управляемом олигарха-
ми государстве, или в действительно демократи-
ческой и правовой Латвии, приглашаются присо-
единиться к Народному собранию. 23 августа из 
Вентспилса в Ригу отправится специально организо-
ванный автобусный рейс. О своём желании участво-
вать в Народном собрании можно сообщить по теле-
фону 26409617. 


